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Odd Henriksen 
Ordfører representant representant 
 
Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr     den 
Hovedutskrift sendes: 
Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 
Salten Kommunerevisjon 
Bibliotekene 
Lokal presse 



Politiske partier 
Gruppeledere 
 
Utskrift er foretatt den  12.02.10  
 
MERKNADER: 
 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Sakslista var kunngjort i distriktets lokalaviser, og 
dokumentene var utlagt til ettersyn ved kommunens tre biblioteker. 
 
Ordfører Odd Henriksen og varaordfører Kjell Sverre Jakobsen ledet møtet. 
 
Som kulturinnslag fikk kommunestyret høre Ingrid Strømdahl på trompet fra kulturskola. 
 
Lensmann Petter Grønås orienterte kommunestyret. 
 
Det var ingen merknader til innkallinga.  
 
Merknader til dagsorden: 

• Ordfører vil orientere om møte i Oslo ang. Melenci. 
• Ole Tobias Orvin (SV): Ber om at tekst på sak 4/10 endres til følgende: Folkeavstemning 

mot endring av reguleringsplan for Finneid Næringsområde med etablering av et område 
for forbrenning av farlig avfall. 

• Ottar Skjellhaug (AP): Etterspør behandling av søknad fra IL Malm ang. tråkkemaskinen. 
 
 
SV’s forslag tekst sak 4/10 folkeavstemning ble vedtatt med 22 mot 8 stemmer. 
Dagsorden med endring ble enstemmig godkjent. 
 
Ottar Skjellhaug (AP) tiltrådte under lensmannens orientering. 
Svein Roger Bådsvik (V) tiltrådte i sak 1/10. Han ble permittert etter sak 5/10. Åshild Uhre (V) 
tiltrådte. 
Marlen Rendall Berg (SP) innvilget permisjon etter sak 5/10. Hun var tilbake i sak 15/10. 
Jan Åke Storjord (H) innvilget permisjon etter sak 5/10. Hege Elisabeth Larsen (H) tiltrådte. 
Elisabeth G. Pettersen (AP) innvilget permisjon etter sak 5/10. Jan Harald Paulsen (AP) tiltrådte.  
 
Svar på spørsmål: 
Ottar Skjellhaug: Ordfører svarte. Tråkkemaskin/løypemaskin. Søknad fra IL Malm er under 
behandling. Usikkerhet om vedlikehold og innkjøp. Sak vil komme så snart som mulig. 
 
Ordfører orienterte om møte ang. Melenci. Ordfører og rådmann var på konferanse i Oslo i 
januar for å få informasjon om kriterier for tilskudd. Det er en klar profil fra DU at penger skal 
gå til oppbygging av kommuner. Hvis vi skal søke om midler blir det problematisk i flg. KS. 
Melenci er en bydel i en større kommune. KS skal ta kontakt med hovedkommunen for å høre 
om de ønsker kontakt med oss. Vi må ta kontakt med Melenci. Ikke tilskudd i prosjekt ”Folk til 
folk”. To muligheter for oss: 
1. Samarbeid med hovedkommunen 
2. Egne midler til samarbeid med Melenci. 
Ordfører lager sak til kommunestyret. 
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 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/976      
 Arkiv sakID.:   10/254  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    001/10 KOMMUNESTYRE Dato:  11.02.2010 
 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK  
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 8/2009 og 9/2009 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebøker. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 8/2009 og 9/2009 godkjennes. 

 
 
KOM-001/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Rådmannen gjorde oppmerksom på en feil i sak 119/09: 
Barnehagesatsene følger barnehageåret. Satsene gjelder derfor til 14.08.11 og ikke 
14.10.11. 
 
Innstillingen med merknad fra rådmannen ble enstemmig vedtatt. 
  

 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/974      
 Arkiv sakID.:   10/252  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    002/10 KOMMUNESTYRE Dato:  11.02.2010 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DKOM. 001/10: SØKNAD OM VIDERE DRIFT AV MIDLERTIDIGE 
BARNEHAGEPLASSER I TVERÅ GRENDEHUS 
 
VEDTAK : 

  I h.h.t delegasjonsvedtak i kommunestyresak nr, 78/98 gjøres slikt vedtak 
 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §6, gis Medås 
Gårdsbarnehage midlertidig godkjenning til å drive barnehageavdeling i Tverå 
Grendehus. 
Den midlertidige godkjenningen gjelder til 31.10.2010. 
 
Vilkår for godkjenningen: 
1. barnehagen må videreføre gode luftrutiner for å holde kontroll med luftkvaliteten. 
2. selv om det innvilges tillatelse for videre drift av barnehageplassene i Tverå 

Grendehus til 31.10.2010, forutsettes det at barna flyttes til den nye barnehagen så 
snart dette er forsvarlig.  

 
Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om å kartlegge radon, og fra kravet om at 
barnehagens drikkevann må komme fra godkjent vannverk. Dispensasjonen gis med 
hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler §26, og gjelder til 
31.10.2010. 
 
Dette vedtaket kan med bakgrunn i forvaltningsloven påklages innen tre uker etter at det 
er mottatt. En eventuell klage sendes til kommunelegen, med kopi til Helse- og 
miljøtilsyn Salten IKS, Notveien 17, 8013 Bodø. 

 
 
 
DKOM. 016/09: SØKNAD OM SERVERINGSBEVILLING  - SULITJELMA 
FJELLANDSBY A/S 



 
VEDTAK : 

 
I h.h.t. delegasjonsvedtak i kommunestyret sak nr. 78/98, gjøres slikt vedtak: 
 
Sulitjelma Fjellandsby gis serveringsbevilling til drift av kafeteria i tilknytning til alpin-
anlegget i Daja som omsøkt: 
 

• Organisasjonsnr:            992 491 272 
• Styrer:                            Alf-Erik Hansen 
• Stedfortreder:                 Kristin Røde 
• Åpningstider:                 10.00 – 02.00 
 

Vedtaket er hjemlet i Lov om serveringsvirksomhet. 
Det forutsettes driften skjer i h.h.t gjeldende lover og forskrifter. 
 
Bestemmelser i Røykeloven må følges  

 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
KOM-002/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/975      
 Arkiv sakID.:   10/253  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    003/10 KOMMUNESTYRE Dato:  11.02.2010 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 09/11109 I 09/3019 14.12.2009 Kommunal- og 
regionaldepartementet 

IKRAFTSETTING AV 
ENDRINGER I 
KOMMUNELOVEN 
(KJØNNSBALANSE I STYRENE I 
AKSJESELSKAPER SOM ER EID 
AV KOMMUNER) 

 09/11116 X 09/2225 23.12.2009  REFERAT FRA STYREMØTE - 
EIVIND SANNES LEGAT - 
21.12.2009 

 10/465 U 09/2887 19.01.2010 Norges vassdrags- og 
energidirektorat 

HØRING SKS PRODUKSJON AS - 
STORELVVATNET KRAFTVERK 
I FAUSKE KOMMUNE, 
NORDLAND - 
KONSESJONSPLIKTVURDERING 

 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
KOM-003/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/26      
  Arkiv sakID.:   09/2891  Saksbehandler: Odd Henriksen/ Berit Vestvann 

Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    004/10 KOMMUNESTYRE Dato:  11.02.2010 
 
 
 
FOLKEAVSTEMNING MOT ENDRING AV REGULERINGSPLAN FOR FINNEID 
NÆRINGSOMRÅDE  MED ETABLERING AV ET OMRÅDE FOR FORBRENNING 
AV FARLIG AVFALL  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Ordfører mottak den 04.12.2009 et innbyggerinitiativ etter kommunelovens §39a. Med 617 
underskrifter krevde de folkeavstemning dersom det viser seg at det blir flertall i kommunestyret 
for endring av reguleringsplanen på Finneid til industri for farlig avfall. 
 
Ordfører har derfor tatt for seg ulike aspekter med en folkeavstemning. Valgloven har ingen 
bestemmelser som regulerer gjennomføringen av lokale folkeavstemninger. Valgmyndighetene i 
den enkelte kommune er selv ansvarlige for gjennomføringen. Det kan være naturlig å ta 
utgangspunkt i valglovens bestemmelser og gjøre disse gjeldende så langt de passer. 
 
Saksopplysninger: 
 
Dato 
Folkeavstemningen avholdes 22. mars 2010 kl. 14.00 – 20.00. 
Det blir ikke forhåndsstemming. 
 
Avstemningstekst 
Teksten på avstemningslappene blir  

• NEI til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde med etablering av et 
energigjenvinningsanlegg på området. 

• JA til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde med etablering av et 
energigjenvinningsanlegg på området. 

 
Lappene produserer vi selv. 
 
Stemmekretser 
Det avholdes avstemning i krets Sulitjelma, Fauske og Strømsnes. Krets Finneid og Kvitblik blir 
lagt til krets Fauske og krets Kosmo til lagt til krets Strømsnes. Kretsene foretar opptelling. Det 
åpnes ikke for fremmedstemming, dvs. stemme i annen krets enn det man er manntallsført i. 
 



Manntall 
Det tas utgangpunkt i valgmanntallet fra Stortingsvalget, men i annonser bes de som fyller 18 år i 
2010 og ikke-norske statsborgere, som oppfyller de øvrige kravene, dersom de 

• har stått innført i folkeregisteret som bosatt i Norge de tre siste årene før valgdagen, 
eller 

• er statsborger i et annet nordisk land og er blitt folkeregisterført som bosatt i 
Norge senest 30. juni i 2009. 

om skriftlig å be seg innført i manntallet. 
Med hensyn til botid for utenlandske statsborgere, er det et krav at denne er registrert 
sammenhengende de tre siste årene. 
 
Annonsering 
Det annonseres for offentlig ettersyn av manntallet og avstemningsdag med tidspunkt og lokale. 
Annonsere bør være så store at de lett sees i avisene. 
 
Konvolutter 
Med erfaring fra siste lokale folkeavstemning trenger vi konvolutter, som er så tykke at skrift på 
avstemningslapp ikke kan ses igjennom, og ikke kan limes igjen. Ved en feiltakelse ble det for 
flere år siden innkjøpt C5-konvolutter uten vindu til pakkemaskinen. De kan limes igjen ved 
fukting, men det er tilsvarende som ved andre valg - forhåndsstemming. Vi foreslår at disse kan 
brukes til folkeavstemningen 
 
Stemmestyrer 
Stemmestyreleder i Fauske mener det er behov for samme antall medlemmer som ved andre valg 
ettersom de får 2 kretser i tillegg. 
Stemmestyreleder i Sulitjelma mener de klarer seg med 5 – 6 medlemmer avhengig av hvor mye 
prosedyre som skal følge med folkeavstemningen. 
Stemmestyreleder på Strømsnes mener det er behov for 6 medlemmer så lenge det ikke er 
fremmedstemmer. 
 
Kostnader: 
Kostnadene blir omtrent slik: 
 
Annonsering Kr. 20.000,- 
Stemmestyrer – Møtegodtgj./tapt 
arb.fortjeneste/Mat 

Kr. 80.000,- 

Diverse Kr. 5.000,- 
 
Saken fremlegges kommunestyret uten innstilling. 
 
 
KOM-004/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Arne B. Vaag (V) fremmet følgende forslag på vegne av H, V, SP og KRF: 
Saken tas ikke opp til Folkeavstemning. 
 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
Krav om folkeavstemning imøtekommes av kommunestyret i Fauske kommune. Valg 
gjøres som beskrevet i sakens anledning. 
 



H/V/SP/KRF’s forslag ble vedtatt med 17 mot14 stemmer avgitt for FRP’s forslag. 
 
VEDTAK: 
Saken tas ikke opp til Folkeavstemning. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
   JournalpostID:   09/8117      
   Arkiv sakID.:   08/1385  Saksbehandler:  Jan Erik Johansen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    069/09 PLAN- OG UTVIKLINGSUTVALG Dato:  24.11.2009 
 098/09 KOMMUNESTYRE  15.12.2009 
 005/10 KOMMUNESTYRE  11.02.2010 
 
 
 
FORSLAG TIL ENDRING AV REGULERINGSPLAN FOR FINNEID 
NÆRINGSOMRÅDE SAMT KONSEKVENSUTREDNING FOR ETABLERING AV 
ET ENERGIGJENVINNINGSANLEGG PÅ OMRÅDET  
 
Vedlegg: Forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde – Planbeskrivelse/ 

reguleringsbestemmelser. Konsekvensutredning for etablering av et energigjenvinningsanlegg i 
Fauske kommune. 
Underskriftskampanje fra Astrid Nordstrøm på vegne av underskriftene. 

 
Sammendrag: 
 
1. gangs behandling. 
 
Selskapet Avfallsenergi AS fremmer forslag til endring av reguleringsplan for Finneid 
næringsområde. I denne sammenheng er det utarbeidet konsekvensutredning (KU) for 
etablering av et energigjenvinningsanlegg for spesialavfall på området.  
 
Selskapet Avfallsenergi AS planlegger etablering av et anlegg for material- og 
energigjenvinning av farlig avfall i Finneid næringsområde. 
Tiltakshaver Avfallsenergi AS er et nystiftet selskap som har som formål å produsere 
verdifullt materiale og energi fra avfall samt sluttbehandling av avfall. Selskapet eies av HL 
Industrier AS, Miljøteknikk Terrateam AS, Østbø AS, Knut Østbø AS og Kjell Østbø AS. 
 
I dag transporteres farlig avfall fra de nordlige landsdelene i Norge til anlegg i Sør-Norge. 
Med det nye anlegget i Fauske ønsker Avfallsenergi AS å tilby et mottak for dette avfallet for 
spesielt Nord- og Midt-Norge. Ved å benytte et regionalt anlegg vil dette føre til en betydelig 
reduksjon av de samlede transportkostnadene og utslipp til luft for levering av dette 
spesialavfallet. 
 
Omsøkt område eies av Fauske kommune. Reguleringsplan for Finneid næringsområde ble 
vedtatt 14.05.98. 
 
Planforslaget inneholder følgende reguleringsformål (arealformål): 

1. Byggeområder: Forretning, industri. 
2. Offentlige trafikkområder: Kjøreveg, gang-/sykkelveg, annen veggrunn. 
3. Spesialområder: Område for forbrenning av spesialavfall, område for mellomlagring, 

parkbelte i industristrøk, område for frisikt. 



4. Kombinerte formål: Forretning/industri. 
  
Tiltaksplanene utløser krav om KU etter bestemmelsene i Plan- og bygningsloven (pbl) og 
forskrift om KU. Den berørte kommunen er ansvarlig myndighet for utredningsprosessen. 
 
Prosessen startet som et rent tiltak der det ble utarbeidet forslag til utredningsprogram som ble 
sendt ut på høring. Behandlingen her vil i hovedsak være knyttet opp mot forurensningslovens 
bestemmelser. 
Gjennom høringen fremkom det fra regionale plan- og miljømyndigheter anmodning om at 
det ble utarbeidet ny reguleringsplan for det aktuelle tiltaket. 
 
Planutvalget vedtok i møte 13.01.09, sak 4/09, at tiltaket krever reguleringsendring av 
gjeldende reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Tiltaksområdet innenfor Finneid næringsområde har reguleringsformålet Byggeområder – 
industri i vedtatt reguleringsplan av 14.05.1998. 
 
I forhold til gjeldende reguleringsplan er følgende endringer foreslått: 
 
Endringsforslaget legger til rette for et avfallsforbrenningsanlegg gjennom 
reguleringsformålet Spesialområder – Område for forbrenning av spesialavfall. 
 
Internvegsystemets avkjørsel (kryss) mot E6 er flyttet 10 m sørover. Dette medfører at 
området med reguleringsformålet Byggeområder - Forretning til Mat Hjørnet AS (101/64 
m.fl.) blir noe større. Det legger til rette for ønsket utbygging mot sør. 
 
Området med reguleringsformålet Kombinerte formål – Forretning/industri til Bobilnor AS 
(101/332 m.fl.) er utvidet i tråd med ervervet tilleggstomt. 
 
Gjeldende reguleringsplan viser Felles avkjørsel med reguleringsbredde 6 m mellom Mat 
Hjørnet AS og Bobilnor AS. 
Foreliggende planforslag foreslår å ta denne bort og erstattes av en ny felles grenselinje 
mellom disse to eiendommene. 
 
Område for mellomlagring i tilknytning til bruk av Finneidkaia er vist i planforslaget. 
 
Planforslaget legger også til rette for betydelig tilleggsareal til Finneid Sveis Eiendom AS 
(101/365). 
 
Reguleringsendringen medfører altså at tiltaket må behandles etter pbl.  
Utredningsprogrammet ble derfor ”omdøpt” til planprogram og sendt ut på ny høring. 
 
Melding med forslag til planprogram (tidligere utredningsprogram) ble med grunnlag i 
innspill fra høringsinstanser fastsatt av kommunen (planutvalget) i møte 13.01.09, sak 4/09. 
 
Tiltakshaver ble dermed pålagt, i henhold fastsatt planprogram, å utarbeide en KU som skal 
belyse alle relevante konsekvenser av utbyggingen. 
 
Vedlagt KU har vurdert risiko- og sårbarhet som eget tema. 
  



Rådmannen gjør likevel en generell vurdering på risiko- og sårbarhet for området i gjennom 
følgende sjekkliste: 
 
NATUR- OG MILJØFORHOLD 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Jord-/leire-/løsmasseskred Nei  
Kvikkleire, ustadige 
grunnforhold   

Nei  

Steinras, steinsprang Nei  
Is-/snøskred Nei  
Kjente historiske skred, 
utbredelse 

Nei  

Flomfare Nei  
Springflo Nei  
Flomsonekart, historiske 
flomnivå 

Nei  

Sterkt vindutsatt, storm/orkan 
etc. 

Nei  

Mye nedbør Nei  
Store snømengder Nei  
Radon Nei  
Annet… Nei  
 
 
DRIKKEVANN OG ANDRE BIOLOGISKE RESSURSER 
Forhold/uønskede hendelse Ja/Nei Vurdering 
Utbyggingsplaner (boliger, fritidsbebyggelse, 
næring /industri, infrastruktur etc.) i nærheten av: 

- drikkevannskilder, nedbørsfelt, grunnvann  
- landbruksareal 
- oppdrettsanlegg m.m. 

Vurdere nødv. tiltak, båndlegging etc. 

Ja Forholdet til eksisterende 
oppdrettsanlegg i Skjerstadfjorden er 
vurdert i KU og rådmannen kjenner ikke 
til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt.  

 
 
VIRKSOMHETSBASERT SÅRBARHET 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Brann/eksplosjon ved industrianlegg Nei  
Kjemikalieutslipp o.a. forurensning Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 

ikke til andre forhold som bør vurderes i dette pkt.  
Olje-/gassanlegg Nei  
Lagringsplass for farlige stoffer for 
eksempel industrianlegg, havner, 
bensinstasjoner, radioaktiv lagring 

Nei  

Høyspentledninger Nei  
Anlegg for deponering og 
destruksjon av farlig avfall 

Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 
ikke til andre forhold som bør vurderes i dette pkt. 

Strålingsfare fra div. installasjoner Nei  
Gamle fyllplasser Nei  
Forurenset grunn og sjøsedimenter, 
endret bruk av gamle industritomter 

Nei  

Militære og sivile skytefelt Nei  
Dumpeområder i sjø Nei  
 
 
INFRASTRUKTUR 



Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Vil utilsiktet/ukontrollerte hendelser 
som kan inntreffe på nærliggende 
transportårer utgjøre en risiko for 
området? 

- hendelser på veg 
- hendelser på jernbane 
- hendelser på sjø/vann 
- hendelser i luften 

Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 
ikke til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt. 

Veger med mye transport av farlig gods Nei  
Ulykkesbelastede veger Nei  
Støysoner ved infrastruktur Ja Forholdet er vurdert i KU og rådmannen kjenner 

ikke til andre forhold som bør vurderes i dette 
pkt. 

 
 
STRATEGISKE/SÅRBARE OBJEKTER 
Objekter som kan være særlig utsatt for sabotasje/terror, og/eller er sårbare i seg selv og 
derfor bør ha en grundig vurdering. 
Forhold/uønsket hendelse Ja/Nei Vurdering 
Sykehus/helseinstitusjon Nei  
Sykehus/omsorgsinstitusjon Nei  
Skole/barnehage Nei  
Flyplass Nei  
Viktig vei/jernbane Nei  
Jernbanestasjon/bussterminal Nei  
Havn Nei  
Vannverk/kraftverk Nei  
Undervannsledninger/kabler Nei  
Bru/demning Nei  
  
Rådmannen vurderer, også med bakgrunn i KU, at det ikke finnes kjente forhold/hendelser, 
verken naturlige eller menneskeskapte, som bør virke inn på arealbruken i planområdet. 
 
Utover behandling etter pbl der kommunen er ansvarlig myndighet vil tiltaket også kreve 
tillatelser fra andre særlovsmyndigheter. Disse er: 

• Statens forurensningstilsyn (SFT) er ansvarlig myndighet for utslippstillatelse etter 
forurensningsloven. 

• Direktoratet for samfunnssikkerhet og beredskap (DSB) er ansvarlig myndighet for 
godkjenning etter lov om brann og eksplosjonsvern. 

• Arbeidstilsynet er ansvarlig myndighet vedr. forhåndsmelding etter lov om 
arbeidsmiljø. 

• Fylkesmannen i Nordland er ansvarlig myndighet for tillatelse til sluttdeponering av 
bunnslagg. 

 
Forbrenningsprosessen vil være godt egnet for kombinert produksjon av kraft og varme. I 
første rekke er det aktuelt å distribuere varme og Avfallsenergi er i dialog med Fauske 
Lysverk om å etablere et felles fjernvarmeselskap. Det planlagte anlegget kan levere varme til 
et fjernvarmenett i Fauske sentrum. Fauske Lysverk har i dag avtale om leveranse av 
fjernvarme til alle skoler, helseinstitusjoner og kommunale bygg i Fauske sentrum. I tillegg er 
det lagt ned rør i fortauene i sentrum for oppvarming via fjernvarme. 



Den nærmeste leveransen av fjernvarme vil være fra Finneid, forutsatt at 
energigjenvinningsanlegget blir realisert. Det må da etableres et distribusjonsnett for 
fjernvarme fra Finneid til Fauske sentrum. 
Om sommeren, når energiforbruk til oppvarming er lavere, kan det være aktuelt å bruke 
varme til andre formål, som for eksempel oppvarming av et utendørs svømmebasseng. 
 
Det vil også bli lagt opp til å kunne produsere elektrisitet ved at det monteres en gassmotor i 
anlegget som mates med gass som har vært gjennom røykgassrensing. 
 
Gassmotoren vil være utstyrt med en transformator, og energimengden som vil bli generert vil 
være i samme størrelsesorden som strømforbruket på energigjenvinningsanlegget. Ved å 
investere i en gassmotor vil anlegget være selvforsynt med elektrisitet, og kan dermed forsyne 
fjernvarmenettet med varme også ved større strømutfall. Dette vil på sikt kunne styrke 
beredskapen i kommunen. 
 
Anlegget bør bemannes med driftspersonale som har erfaring fra behandling av avfall og/eller 
prosessindustri. Totalt ventes anlegget å ha behov for en stab på ca. 20 personer.  
 
Planforslaget har vært til intern behandling i kommunen, bl.a. hos barnas representant og 
representantene for miljø/friluft. Ingen merknader herfra. 
Forbrenningsanlegget vil ikke legge beslag på arealer som er viktige for barn, unge og 
funksjonshemmede.  
Det nærliggende friluftsområdet (Straumøyra) på sørsiden av Finneidstraumen blir ikke 
direkte berørt av tiltaket. Det visuelle er en mulig problemstilling, men friluftsområdet 
vurderes ikke av den grunn å få redusert bruksverdi. 
 
Den 03.10.08 ble det varslet oppstart av planarbeid for tiltaket.  
I kap.5 i vedlagt Planbeskrivelse fremkommer alle høringsuttalelser med tiltakshavers 
kommentar. 
Rådmannen tar dette til orientering og har heller ingen tilleggskommentarer.  
 
Det vil bli gjennomført offentlig orienteringsmøte om avfallsforbrenningsanlegget i 
høringsperioden.  
 
Rådmannen anbefaler å legge foreliggende planforslag med KU ut til offentlig ettersyn. 
 
INNSTILLING : 

 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til endring av 
reguleringsplan for Finneid næringsområde, samt konsekvensutredning for etablering 
av et energigjenvinningsanlegg på området, ut til offentlig ettersyn i 8 uker.  

 
 
PLUT-030/09 VEDTAK-  12.05.2009 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 



Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-1, pkt. 2, legges forslag til endring av 
reguleringsplan for Finneid næringsområde, samt konsekvensutredning for etablering 
av et energigjenvinningsanlegg på området, ut til offentlig ettersyn i 8 uker.  

 

NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 
 
2. gangs behandling. 
 
Det fremmes forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Planforslaget har følgende dokumentasjon: 
 

1. Plankart med bestemmelser. 
2. Tilhørende konsekvensutredning (KU). 
 

Planforslaget har ligget ute til offentlig ettersyn i perioden 26.05 – 28.07.09. Det er 
innkommet 16 uttalelser til planforslaget. Ingen innsigelser.  
Underskriftskampanje av 13.10.09 er innkommet til planutvalget v/Svein Roger Bådsvik fra 
Astrid Nordstrøm på vegne av underskriftene.  
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Hver enkelt merknad er innført enten i sin helhet (angitt ved ”nnnnn”) eller som komprimert 
utdrag og deretter er det gjort en vurdering/anbefaling vedr. problemstillingen slik den 
fremstår. 
 
Behandles etter pbl før ny pbl (plandel) trådte i kraft 01.07.09. 
 
 
Merknad fra Fylkesmannen i Nordland. 
 
” Dette er en fellesuttalelse fra Fylkesmannens miljøvernavdeling, landbruksavdeling og 
beredskapsstab. 
 
Merknader miljø 
 
Fylkesmannen har ikke merknader til konsekvensutredningen, og anser utredningen er utført i 
samsvar med fastsatt program. Vi ser i utgangspunktet ikke at der er behov for 
tilleggsutredninger innenfor Fylkesmannens forvaltningsområder. 
 
Fylkesmannen er tilfreds med at det i planen er regulert inn spesialområde for forbrenning av 
farlig avfall. Det er imidlertid litt ulike begrepsbruk i reguleringsbestemmelsene og på 
plankartet. På plankartet fremkommer for eksempel avfallsforbrenningsanlegg – område for 
forbrenning av spesialavfall. Spesialavfall benyttes ikke lenger som betegnelse på denne type 
avfall. Det er også utarbeidet støysonekart i henhold til T-1442 Retningslinje for behandling 
av støy i arealplaner. Støygrensene for gul og rød sone bør synliggjøres i reguleringsplanen 
på en hensiktsmessig måte, jf. T-1442, pkt. 2.4.2.”  
 



Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar presisering fra Fylkesmannen til etteretning og endrer 
teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER - til: 
Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 
Det er utarbeidet støysonekart i henhold til T-1442 (Retningslinje for behandling av støy i 
arealplaner). Støysonekart er tatt inn i Planbeskrivelsen. Driften av forbrenningsanlegget vil 
ikke medføre støynivåer ved nærmeste bolig som overskrider gjeldende retningslinjer. Den 
økte trafikkbelastningen på E6 utgjør kun vel 1 % i forhold til dagens situasjon. 
Rådmannen vurderer derfor at det ikke er nødvendig at støygrensene synliggjøres også på 
reguleringsplankartet. Rådmannen anbefaler å opprettholde foreliggende planforslag på dette 
punkt. 
  
 
Merknad fra Nordland fylkeskommune. 
”Planfaglig vurdering 
Konsekvensutredningen har belyst de fleste aktuelle tema på en god og gjennomført måte. 
Kort oppsummert konkluderer utredningen med at renseteknologien gjør at anlegget vil gi 
svært lite utslipp til luft i forhold til gjeldende krav, og i forhold til hva som kunne vært 
forventet med tanke på hva som skal forbrennes. Risiko og øvrig påvirkning vurderes også til 
å være relativt liten. Plasseringen av anlegget vurderes ikke å innebære særskilt risiko for 
naturverdier, estetikk eller naboer. 
 
Fylkeskommunen vurderer anlegget i seg selv som positivt som del av en endelig behandling 
av farlig avfall. Gitt at slikt avfall likevel må forbrennes, så er det positivt at det er 
tilgjengelige behandlingssystemer også i Nordland/Nord-Norge. Dette vil kunne spare 
transportbehov og dermed gi en miljøgevinst. Plasseringen av anlegget i Fauske vurderes 
ikke til å være spesielt konfliktfylt sammenlignet med andre aktuelle plasseringer, selv om 
fylkeskommunen har forståelse for naboers bekymring.  
 
Miljøgevinsten knyttet til dette anlegget er direkte knyttet til distribusjon av fjernvarme. 
Kommunen bør derfor i sin planlegging særlig vektlegge den videre tilretteleggingen av 
fjernvarmenett i Fauskeområdet. Det bør settes krav til etablert omsettingssystem for 
fjernvarme før anlegget realiseres. 
 
Kommunen og utbygger bes om å særskilt vektlegge å spre informasjon om samfunnssikkerhet 
i tilknytning til anlegget, samt så langt det er mulig legge til rette for kontinuerlig 
oppgradering av anlegget, slik at anlegget til en hver tid vil være oppdatert med den beste og 
sikreste tilgjengelige teknologien for behandling av farlig avfall. 
 
Konsekvensutredningen har ikke utredet transport av avfall over jernbane. Dette kan være en 
svakhet i beslutningsgrunnlaget, da jernbane er den mest energieffektive transportmetoden 
som er tilgjengelig i området. 
 
Reguleringsplanen er godt utarbeidet. Fylkeskommunen vil likevel be kommunen å fastsette 
grad av utnytting også i bestemmelsene. Det er ikke fastsatt grad av utnytting i 
spesialområdene for behandling av farlig avfall. Dette må utbedres før vedtak. Det bes om at 
vedtak i denne saken tilsendes så snart det foreligger. 
 
Kulturminnefaglig vurdering 



Tiltakets innvirkning på kulturminner og kulturmiljø er tilstrekkelig opplyst gjennom 
konsekvensutredningen. 
Ettersom området allerede er opparbeidet, har Nordland fylkeskommune ingen 
kulturminnefaglige merknader til reguleringsplanforslaget. ” 
 
Vurdering/anbefaling: Når det gjelder distribusjon av fjernvarme viser rådmannen i 
utgangspunktet til kommentarer under 1. gangs behandling av saken ovenfor. 
Det er satt fokus på at gjeldende forvaltningspraksis innebærer at det i nye utslippstillatelser 
(SFT) settes krav om minimum 50% energigjenvinning. 
Avfallsenergi AS er klar over 50% kravet, og dette vil bli vektlagt i det videre 
planleggingsarbeidet.  
For å levere varme må det etableres et distribusjonsnett for fjernvarme fra Finneid til Fauske 
sentrum. Med tanke på eventuelle utvidelser av leveranser av varme er det mest aktuelt å 
legge dette langs eksisterende vegnett. 
 
Rådmannen vurderer at god informasjon fra tiltakshaver og en åpen holdning overfor 
nærmiljøet, spesielt nå i planleggings- og godkjenningsfasen, vil kunne bidra til å redusere de 
negative effektene av evt. kritiske holdninger i nærmiljøet. 
 
Tiltaket er omfattet av EUs rådsdirektiv om integrert forebygging og begrensning av 
forurensning (IPPC-direktivet). Det vil si at i føringene for utslipp fra forbrenningsanlegget er 
det krav om bruk av ”BAT-prinsippet” (Best Available Technology) ved valg av teknologi. 
PyroArc-teknologien i dette prosjektet vurderes å tilfredsstille dette kravet. 
 
Det legges opp til at avfall til anlegget hovedsakelig skal transporteres med bil, men noe vil 
bli levert via båt. 
Selv om noe avfall kan bli transportert med tog til Fauske vil det likevel bli lastet om til 
lastebil for å bli kjørt til Finneid (ca. 2,5 km). Levering direkte fra tog på Finneid krever 
uansett omlasting til bil.  
 
Rådmannen vurderer at det er tilstrekkelig å angi grad av utnytting på plankartet. I området 
for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting til T-BYA=40% 
som er i tråd med gjeldende reguleringsplan for området. 
 
 
Uttalelse fra Reindriftsforvaltningen Nordland. 
” Reindriftsforvaltningen har ingen merknader til saken.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
 
Uttalelse fra Arbeids- og velferdsdirektoratet (NAV). 
”Arbeids- og velferdsdirektoratet har gjort seg kjent med hovedinnholdet i høringssaken, og 
kan ikke se å ha merknader til det fremlagte forslaget.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
  
Uttalelse fra Det Kongelige Arbeids-og inkluderingsdepartement. 
”Arbeids- og inkluderingsdepartementet har ingen merknader til ovennevnte sak.”  



 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Uttalelse fra Universitetet i Trømsø, Tromsø Museum. 
Etter kulturminneloven §14 er Tromsø Museum rette myndighet for forvaltning av 
kulturminner under vann i Nord-Norge. 
Planforslaget vil innebære tiltak i sjø med begrenset utfylling langs vestsiden av neset. 
Området er preget av tidligere utfyllinger og tiltaksområdet er begrenset i omfang.  
Tromsø Museum har ingen merknader til reguleringsplanen eller KU. 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader.  
 
 
Uttalelse fra Kystverket Nordland. 
”Kystverket har ut fra havne- og farvannsmessige hensyn ingen spesielle merknader til 
reguleringsplanforslaget som foreligger.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Merknad fra Statens vegvesen Region nord. 
”Gjeldende reguleringsplan fra 1998 omfatter også fremtidig kryss til Fauske sentrum ved 
omlegging av E6 utenom Fauske. I denne endrede reguleringsplanen er krysset flyttet om lag 
10m sørover for å få en bedre arealutnyttelse for butikken på område F1. Omleggingen av E6 
er skjøvet ut i tid og krysset trenger derfor ikke å bli fullt utbygd i denne omgang. 
 
Det er imidlertid behov for en ”” midlertidig”” kryssutbedring for å betjene næringsområdet. 
Dette er beskrevet i § 3.1 i bestemmelsene, mens illustrasjonsplanen som bestemmelsene 
henviser til, viser ingen slik midlertidig kryssløsning. Illustrasjonsplanen må derfor endres 
slik at det midlertidige krysset føres vinkelrett inn mot dagens E6 i forlengelsen av regulert 
atkomstveg fra industriområdet. Dette krysset må konstrueres for stamveg S1 i henhold til 
vegnormalen 017 Veg-og gateutforming. Det betyr blant annet at det må anlegges trafikkøy 
(dråpe) i atkomstvegen og passeringslomme på E6. Dette blir en forenkling av det framtidige 
krysset siden det kun skal betjene industriområdet og ikke hele Fauske sentrum. Vi er i gang 
med planlegging av gang- og sykkelveg langs E6 på denne strekningen og planen for 
midlertidig kryss må derfor ta høyde for fotgjengerkryssing ved at trafikkøya lages 2m bred 
og blir konstruert for fotgjengerkryssing i henhold til vegnormalen. 
 
Siste setning i § 3.1 i bestemmelsene lyder: ”” Atkomstvegen skal opparbeides før 
forbrenningsanlegget for avfall etableres.”” Rekkefølgebestemmelsen må i tillegg til 
atkomstveien også omfatte opparbeiding av det midlertidige krysset. ”  
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar påpekninger/presiseringer fra vegvesenet til 
etteretning og anser en avklaring av disse forhold må skje i illustrasjonsplan for midlertidig 
kryssløsning som skal utarbeides og bl.a. godkjennes av Statens vegvesen før tiltak på 
området etableres, jfr. bestemmelsenes § 3.1. 
 



Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
 
Merknad fra Jernbaneverket. 
”Jernbaneverket har hatt saken til høring i et tidligere planstadium, uten kommentarer. 
Imidlertid ser vi nå av plankartet at reguleringsplanen strekker seg inn på areal som 
disponeres av Jernbaneverket, fordi den forholder seg til reguleringsplan for Finneid 
næringsområde fra 1998. 
 
Riksveg 80 er ikke lagt om på denne strekningen, og denne omleggingen ligger ikke inne i 
Nasjonal transportplan for gjeldende periode. Etter at det ble bygget miljøgate gjennom 
Fauske sentrum for rv 80 er det i følge Statens vegvesen ingen planer om å endre vegføringen 
i dette området i overskuelig framtid. Imidlertid varsler de at de kommer til å starte opp 
bygging av gang/ sykkelveg på vestsiden av rv 80 neste år. 
 
Jernbaneverket har hele tiden forstått planene som at reguleringsarealet var avgrenset av 
dagens rv 80. Planen vises nå med en løsning som ikke vil bli gjennomført. Fra 
jernbaneverkets side er det ønskelig at planen vises med eksisterende vegnett og med 
reguleringsgrense som ikke går øst for rv 80. Ettersom vedtatt reguleringsplan viser en annen 
vegløsning vil Jernbaneverket ikke fremme dette som innsigelse. Vi vil likevel henstille 
kommunen om å vise en regulert løsning som vil være i tråd med det som i praksis kommer til 
å bli bygget.”   
 
Vurdering/anbefaling: Som det også fremgår av uttalelse ovenfor er foreliggende 
planforslag i tråd med gjeldende reguleringsplan fra 1998 vedr. fremtidig trase for E6. Selv 
om omlegging av E6 i dette området ikke ligger inne i Nasjonal transportplan for gjeldende 
periode er omleggingen ikke på noen måte skrinlagt. 
Rådmannen anbefaler derfor å opprettholde foreliggende planforslag vedr. disse forhold.  
Som det fremgår av saken vil det bli etablert midlertidig kryssløsning mot dagens E6 dersom 
forbrenningsanlegget for avfall etableres. 
 
 
Merknad fra Fauske Lysverk AS. 
”Det bør avklares hvor stort strømbehov det blir til dette prosjektet, hvilket spenningsnivå 
(230/415V), hvor uttaket blir, og eventuelt innreguleres trafotomt. 
Byggherre må i alle fall kontakte Fauske Lysverk for å få avklart størrelse på anleggsbidrag.” 
 
Vurdering/anbefaling: Rådmannen får opplyst fra tiltakshaver at dersom prosjektet blir 
realisert vil tiltakshaver i samarbeid med Fauske Lysverk AS avklare størrelse på 
anleggsbidrag m.v.. 
Arrondering/utforming av området for Avfallsforbrenningsanlegg er ikke endelig fastlagt. 
Med bakgrunn i det vil en innregulering av trafotomt på området miste noe av hensikten. 
Rådmannen vurderer at en slik avklaring kan gjøres i etterkant av vedtatt plan, enten som en 
mindre reguleringsendring eller som en klausulering på området for Avfallsenergi. 
 
 
Merknad fra Kommunelege I. 



Kommunelegen slutter seg til uttalelse av 25.06.09 fra Helse- og miljøtilsyn Salten IKS som 
følger: 
”Helse- og miljøtilsyn Salten er saksbehandler for kommunelegen innenfor folkehelse og 
helsehensyn i ulike planer. Kommunelegen ivaretar helsehensyn i forhold til utbygging og 
friarealer, trafikksikkerhet (ulykkesforebygging), støy og livskvalitet generelt. I tillegg jobber 
kommunelegen for å fremme folkehelse bla. ved å ivareta hensynet til helse og trivsel i 
planlegging etter PBL. Kommunelegen uttaler seg i medhold av Lov om helsetjenesten i 
kommunene (kommunehelsetjenesteloven) og forskrift om miljørettet helsevern. 
 
I innspill til planprogrammet fokuserte vi på ulemper i forhold til nærmeste bebyggelse, 
klargjøring av ev. helseskade ved utslipp til luft, jord og vann samt risikoanalyse. Vi har også 
et spesielt fokus på støy og støv både under anleggs- og driftsfase. 
 

- Det opplyses at det ikke forventes at driften vil medføre luktproblemer. Vi kan ikke 
finne noen innledende analyse eller vurdering som gir en slik konklusjon. 

- I reguleringsplanen står det at anlegget vil bli vurdert inngjerdet. Vi mener at dette 
anlegget bør inngjerdes og at det må være et system for registrering slik at man til 
enhver tid vet antall personer tilstede på området. 

- Området mot vei er planlagt med beplantning og voll. Det er viktig og bra at 
reguleringsbestemmelsene setter krav til ferdigstillelse av dette før anlegget tas i bruk. 

 
I reguleringsbestemmelsene bør det være krav til at arbeidet i anleggsfasen skal ta hensyn til 
nære omgivelser i forhold til tidspunkt for aktivitet samt støy- og støvavbøtende tiltak etter 
behov. 
 
Konsekvensutredning av avfallsforbrenningsanlegget synes grundig gjennomarbeidet og tar 
opp de ulike aspektene med etablering og drift av et slikt forbrenningsanlegg. 
 
Helserisiko av utslipp fra avfallsforbrenningsanlegg: 
Folkehelseinstituttet har bla. utgitt en ””Forskningsbasert kunnskapsbase om miljø og 
helse”” hvor avfallsforbrenningsanlegg omtales. Når det gjelder helserisiko gjengir vi noe av 
faginformasjonen fra Folkehelseinstituttet: ””I forbrenningsanlegg oppnås høye 
temperaturer og det er installert renseanlegg. Dannelsen av organiske forbindelser er dermed 
liten. Utslippene av helseskadelige stoffer er derfor små. Kombinert med forskriftsmessig drift 
og gode kontrollmålinger regnes utslippet fra slike anlegg ikke å være helsefarlig. Selv om 
mange av stoffene som kan slippes ut fra forbrenningsanlegg er rapportert å kunne gi 
alvorlige helseeffekter som kreft og misdannelser vil dagens rensemetoder redusere 
utslippene så mye at de ut fra eksisterende kunnskap ikke skulle representere noen helserisiko, 
i alle fall ikke ved forskriftsmessig drift. Det er viktig med regelmessig kontroll og at driften 
følger oppsatte retningslinjer.”” 
 
Forurensningsmyndigheten gir tillatelse til drift av slike forbrenningsanlegg. Dette gjøres i 
hht. avfallsforskriftens kap. 10. Her er det satt krav til utslipp til vann og luft, støy, krav om 
målinger av utslipp, krav til rapportering av resultatene samt krav til varsling ved unormale 
driftsforhold. Vi forutsetter at risikovurdering med strakstiltak ved driftsproblemer, uhell, etc. 
innarbeides som krav i tillatelsen. Folkehelseinstituttet opplyser også at det ikke er registrert 
noen helseskader i forbindelse med anlegg som er i drift i Norge i dag. 
 
Utredningen for anlegget viser at utslippene vil ligge godt under de krav forskriften setter.     
 



Med bakgrunn i dette og med dagens kunnskap og strenge miljøkrav til slike anlegg anser vi 
ikke at driften av et slikt forbrenningsanlegg vil medføre noen helsefare.” 
 
Vurdering/anbefaling: I KU fremkommer det at det ikke forventes at driften vil medføre 
luktproblemer.  
Det påpekes at det ikke foreligger noen innledende analyse eller vurdering som gir en slik 
konklusjon. 
Rådmannen er enig i at spørsmålet rundt lukt er noe ”lettvindt” behandlet i KU for 
energigjenvinningsanlegget. 
For å få dette utdypet noe mer har rådmannen vært i kontakt med Ambio miljørådgivning as 
som har vært ansvarlig for sammenstillingen av utredningen og for koordinering av 
utredningsarbeidet. 
 
Her opplyses det at for vanlige avfallsanlegg, som tar imot mer eller mindre usortert avfall, er 
dette en sentral problemstilling ettersom organisk avfall som blir liggende i lager kan avgi 
lukt. 
Her er det kun snakk om forbrenning av farlig avfall og det er framfor alt organiske 
løsemidler (for eksempel spillolje) som kan være kilder til lukt. Som det fremgår av 
bestemmelsenes § 4.1, pkt.7 vil flytende avfall bli oppbevart i lukkede containere/kar, og det 
skal ikke lukte fra lager. Øvrig avfall skal lagres inne i mottakshallen. 
Som det fremgår av KU og utslipp til luft vil selve forbrenningen ikke generere noen 
overskridelser av anbefalte grenseverdier eller kriterier for utslipp til luft. 
Det opplyses at i dette ligger også sjenerende lukt. Her vil det også bli stilt strenge krav 
gjennom utslippstillatelsen, etterkontroll og krav til oppfølgende målinger.   
 
Rådmannen tar denne vurdering til etteretning og ser ikke noe behov for videre utdyping vedr. 
lukt.  
 
Påpekninger for øvrig vil i hovedsak bli en del av de krav som stilles i utslippstillatelsen fra 
Forurensningsmyndigheten (SFT) dersom tiltaket skal iverksettes. 
 
 
Merknad fra Wenberg Fiskeoppdrett AS. 
”Wenberg Fiskeoppdrett AS (WF) driver med produksjon av laks i Skjerstadfjorden. En av 
våre lokaliteter ligger svært nær det planlagte avfallsenergianlegget. 
 
WF er positiv til at man i Fauske kommune arbeider for etablering av Avfallsenergi AS. 
Etablering av en slik bedrift vil skape et betydelig antall arbeidsplasser som er viktig for 
kommunen samt økt kompetanse innen denne type industri i vårt område. 
 
WF er ikke fornøyd med konsekvensutredningen i forhold til: 

1. Vurderingen og ivaretakelse av risiko for utslipp til sjø i forbindelse med transport og 
lossing. 

2. Anleggets lokalisering. 
 
WF ber om at det legges frem en HMS plan som beskriver hvordan man skal ivareta 
sikkerheten i forhold til båttransport og lossing. 
WF foreslår at Fauske kommune gjennom kommunens næringsselskap Fauna arbeider for en 
lokalisering som ikke fører til direkte avrenning til fjorden samt ligger mer skjermet i forhold 
til omgivelsene.” 



 
Vurdering/anbefaling: Som det fremgår av KU er det anslått at ca. 20% av avfallet kan bli 
levert via båt. Det antas at leveranse med båt vil være begrenset til ca. 1-2 anløp pr. måned. 
De mest aktuelle avfallsfraksjonene som leveres med båt er spillolje. 
 
Ettersom det ikke er aktuelt å ta i mot fartøy i internasjonal fart vil det ikke være nødvendig 
med tilrettelegging i henhold til kravene i ISPS-koden (International Ship and Port Security 
Code), dvs. at det ikke er behov for inngjerding eller adgangskontroll. 
 
En av de mest aktuelle risikoområdene er vurdert å være kaiområdet og båt liggende ved kai. 
Risikoen her knytter seg til utslipp til sjø ved lossing fra båt forutsatt at olje pumpes fra båt. 
Et eventuelt utslipp vil raskt komme i kontakt med sjø. Små utslipp vil kunne forekomme, 
men ha små konsekvenser.  
Risikoen for større utslipp, med større miljøkonsekvenser er imidlertid liten. Fartøy som fører 
forurensende last er i henhold til losloven pliktig til å benytte statslos underveis i farvann 
innenfor grunnlinjen. Dette vil medføre en betydelig risikoreduserende virkning. 
 
Utslipp av spillolje til sjø vil kunne berøre en tredje part, blant annet fiskeoppdrett. 
 
Konklusjonen i risikoanalysen er: Anleggets risiko medfører ingen sannsynlige hendelser på 
et kritisk nivå. Ingen hendelser eller forhold er heller vurdert å representere et uakseptabelt 
høyt risikonivå. Dette betyr at ingen av de identifiserte uønskede hendelsene forventes å ha en 
vesentlig negativ virkning for menneske, ytre miljø eller 3. person (part). 
 
Med bakgrunn i risikoanalysen er det foreslått en rekke forebyggende og skadereduserende 
tiltak. Det vil bli lagt opp til strenge krav til internkontroll og dette omfatter bla. HMS.  
En HMS plan som beskriver hvordan man skal ivareta sikkerheten i forhold til båttransport og 
lossing vil bli utarbeidet.  
 
Rådmannen tar angjeldende vurderinger i KU til etteretning og ser ikke noe behov for at HMS 
plan skal fremlegges i denne reguleringsplanprosessen. HMS planer må utarbeides (lov om 
arbeidsmiljø) dersom tiltaket skal iverksettes. 
 
Anleggets lokalisering er valgt med bakgrunn i gjeldende reguleringsplan for Finneid 
næringsområde. Området har dypvannskai og ligger tett opp mot E6 og jernbane. Området er 
derfor lett tilgjengelig både med bil og båt. På sikt kan også jernbanetransport være aktuelt.   
  
 
Merknad fra Felleslista v/ Bjarne Eidissen. 
”Styret i Felleslista har behandlet saken med bakgrunn i søknaden og den utredning som 
foreligger ang. etablering av Forbrenningsanlegget for avfall på Finneid Industriområde. I 
tillegg var Felleslista også tilstede på folkemøte på Finneid Oppvekstsenter hvor det ble 
grundig orientert om den. 
 
Styret i Felleslista vil uttale følgende: 
Selv ved de tekniske løsninger for anlegget med optimal rensing av de utslipp som vil bli, er 
det ingen garanti gitt for hva som skjer ved ””teknisk svikt”” eventuelt ””blow-out”” osv. 
Dersom dette skjer vil det kunne medføre at skadelige gasser blir ført videre innover de 
tetteste bebodde områdene i kommunen. I tillegg vil vi bemerke at selve bygget/anlegget 
heller ikke passer inn estetisk i området. 



 
Felleslista sier ikke nei til etablering av forbrenningsanlegget, men ber om at det arbeides 
videre for å finne en annen plassering enn på Finneid Industriområde.” 
 
Vurdering/anbefaling: Generelt viser rådmannen til egen Risikoanalyse for tiltaket. Med 
bakgrunn i denne konkluderes det bla. slik i KU (pkt. 2.6.5 –Risiko for miljø): Håndtering av 
farlig avfall medfører potensielt store miljøskader ved eventuelle utslipp til jord, vann eller 
luft. Kravene som gjelder for håndtering av farlig avfall og sikkerheten ved prosessen i denne 
typen anlegg tilsier imidlertid forholdsvis lav sannsynlighet for uønskede hendelser. 
Eventuelle uhell vil i de fleste tilfeller heller ikke medføre utslipp av en størrelse som 
medfører særlig store konsekvenser for ytre miljø. Ingen av de identifiserte uønskede 
hendelsene medfører uakseptabel risiko. 
Videre pkt. 2.6.5. – Konklusjon: Anleggets risiko medfører ingen sannsynlige hendelser på et 
kritisk nivå. Ingen hendelser eller forhold er heller vurdert å representere et uakseptabelt 
høyt risikonivå. Dette betyr at ingen av de identifiserte uønskede hendelsene forventes å ha en 
vesentlig negativ virkning for menneske, ytre miljø eller 3. person.  
 
Estetisk vurdering er gjort i KU, pkt. 6.1 – Landskap. 
I pkt. 6.1.4 – Konsekvenser, lyder siste avsnitt slik: ”Samlet sett vurderes virkningsomfanget i 
forhold til landskap og omgivelser å være relativt begrenset. Anlegget føyer seg inn i 
eksisterende inngrepsregime i området, og vil i liten grad prege omgivelsene bortsett fra på 
nært hold. Virkningsomfanget for landskap vurderes til liten negativ. Med middels verdi på 
det influerte landskapet, vil konsekvensen bli liten negativ.”      
 
 
Merknad fra Hermann Ramberg. 
”Jeg har innsigelser på det foreslåtte material og energigjenvinningsanlegget for farlig avfall 
i Fauske kommune. 
 
Etablering av et slikt ruvende avfallsanlegg passer ikke inn på ei så sentral og fin beliggenhet 
midt i Fauske. Det vil forstygge Fauske som sted. 
 
For meg som eier av industritomt og nabo vil etablering av avfallsanlegg bety en reduksjon i 
verdi. 
 
Jeg støtter fullt ut folks reaksjoner på folkemøte der jeg også var til stede. De små positive 
effektene som etablering av ca. 10-20 arbeidsplasser kan på ingen måte oppveie de negative 
konsekvensene. Et slikt anlegg passer ikke inn sentralt på Fauske.” 
 
Vurdering/anbefaling: Hermann Ramberg eier en tomt på østsiden av E6/Jernbane mot 
Nervatnet. Tomta ligger innenfor gjeldende reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
Tomta har reguleringsformålet Byggeområde- Industri og er på ca. 2,6 daa. Avstand til 
tiltenkt avfallsforbrenningsanlegg er ca. 200m. 
 
Synspunkter på beliggenhet av et slikt anlegg er vurdert i innspill ovenfor. 
 
Eventuell verdireduksjon av angjeldende industritomt må bli en egen vurdering/behandling 
etter at tiltaket er etablert. Pbl inneholder egne bestemmelser om erstatning for tap ved 
reguleringsplan.  
 



 
Merknad fra Østbø AS. 
”Østbø AS mener at det for alle praktiske formål vil være hensiktsmessig om også den tomta 
Østbø AS disponerer på Finneid næringsområde får samme reguleringsbestemmelse som 
nabotomta, dvs. den tomta som disponeres av Avfallsenergi AS. 
 
I et eventuelt fremtidig naboskap med Avfallsenergi AS er det aktuelt for Østbø AS å være 
innsamler, lageranlegg og forbehandlingsanlegg for Avfallsenergi AS. 
 
Østbø AS har allerede i dag en betydelig aktivitet og erfaring innenfor dette fagfeltet i Bodø 
og vil være en naturlig samarbeidspartner for Avfallsenergi AS. Utover dette vil bedriftene 
kunne samarbeide om funksjoner av ren administrativ art (for eksempel administrasjon, 
økonomi personal) og maskinpark/vedlikehold. 
 
Vi håper vårt innspill vil medføre endring som beskrevet da det vil være ressursbesparende å 
slippe en omreguleringsprosess ved et evt. fremtidig samarbeid mellom bedriftene.” 
 
Vurdering/anbefaling: I utgangspunktet vurderer rådmannen et fremtidig samarbeid mellom 
Østbø AS og Avfallsenergi som positivt. Det må da vurderes hvilken aktivitet som kan 
iverksettes innenfor gjeldende reguleringsbestemmelser i området Østbø AS. 
 
Å gi tomta til Østbø AS samme reguleringsbestemmelse som dette planforslaget gir for tomta 
som disponeres av Avfallsenergi AS anses som en vesentlig reguleringsendring. Det 
innebærer ny runde med utarbeidelse av plankart/bestemmelser og kanskje utvidet 
konsekvensutredning. Det må gjennomføres ny høring m.v.. 
 
Rådmannen er inneforstått med at Avfallsenergi AS ikke ønsker en slik tidsforlengelse i 
foreliggende plansak. 
 
Et evt. fremtidig samarbeid mellom bedriftene som utløser reguleringsendring på tomta til 
Østbø AS anbefaler rådmannen løses som egen reguleringssak.  
 
 
Merknad fra Avfallsenergi AS. 
”Avfallsenergi AS er kjent med Finneid Sveis AS sitt ønske om utvidelse av eksisterende tomt 
og at deres primærønske vil beskjære den tomt Avfallsenergi AS har planlagt ut fra 
betraktelig. 
 
Vi er opptatt av å finne løsninger som kan gagne alle parter og har i den forbindelse vært i 
kontakt med Østbø AS for å diskutere en overtakelse av deler av deres tomt som arealmessig 
kompensasjon for det område vi eventuelt mister til Finneid Sveis. 
Østbø AS ser positivt på dette, men kan ikke love oss et areal på størrelse med det vi eventuelt 
mister om Finneid Sveis fullt ut får sitt arealønske oppfylt. 
 
Med bakgrunn i dette vil vi presisere at Avfallsenergi AS ikke ser noen mulighet i å fortsette 
planleggingen på gjeldende tomt om Finneid Sveis tildeles areal ut over den tomtegrense som 
dras opp i vedlagte tegning. Vedlagte tegning viser tomtearealet som er et minimum for oss 
og det areal som må være utnyttbart. Med andre ord kan det ikke komme vei eller fyllingsfot 
innenfor grensen. Skal adkomstveien til industriområdet legges i tomtegrensen, må det 
etableres støttemur uten kostnader for Avfallsenergi AS. 



 
Vi ser frem til et fortsatt godt og konstruktivt samarbeide.” 
 

 
 



Vurdering/anbefaling: Rådmannen tar uttalelse fra Avfallsenergi AS til etteretning og 
vurderer tomta som marginal i forhold til å etablere planlagt bygningsmasse med akseptabel 
utnyttbar tomt for øvrig. 
 
Totalvurdering: I høringsrunden fremkommer ingen faglige begrunnelser for at et 
forbrenningsanlegg for farlig avfall ikke kan etableres som omsøkt. Rådmannen anbefaler 
derfor at framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid  næringsområde vedtas.  
 
Vedlagt underskriftskampanje er en anmodning til de folkevalgte og rådmannen velger å ikke 
kommentere denne. 
 
 
NY INNSTILLING: 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Utredningsplikten etter plan- og bygningsloven kap. VII-a anses oppfylt. 
 
Teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER – endres 
til: Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 
Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
I området for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting 
til T-BYA=40%. Dette markeres på plankartet.  

 
 
PLUT-069/09 VEDTAK-  24.11.2009 

 
Ottar Skjellhaug (AP) foreslo: 
Med hjemmel i plan og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommune ikke det 
fremlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Med bakgrunn i KU der sannsynligheten for utslipp til sjø ved lossing og at evt. lukt 
problem fra anlegget og beliggenhet i tett bebygd område. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for AP’s forslag. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommunestyre det 
framlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Utredningsplikten etter plan- og bygningsloven kap. VII-a anses oppfylt. 
 
Teksten på plankartet under TEGNFORKLARING - SPESIALOMRÅDER – endres 
til: Avfallsforbrenningsanlegg – Område for forbrenning av farlig avfall. 
 



Reguleringsbestemmelsenes § 3.1, siste setning, endres og lyder slik: Atkomstveien og 
midlertidig kryssløsning mot E6 skal opparbeides før forbrenningsanlegget for avfall 
etableres.. 
 
I området for Avfallsforbrenningsanlegg  (Spesialområder) fastsettes grad av utnytting 
til T-BYA=40%. Dette markeres på plankartet.  

 
 
KOM-098/09 VEDTAK-  15.12.2009 

 
Ordfører foreslo: 
Saken trekkes og utsettes til neste kommunestyremøte. 
 
Ordførers utsettelsesforslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Saken trekkes og utsettes til neste kommunestyremøte. 

 
 
KOM-005/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Ordfører redegjorde for manglende utsendte reguleringsbestemmelser. Det ble 
enstemmig vedtatt at saken skulle behandles. 
 
Arne B. Vaag (V) foreslo: 
- Bebyggelsesplan skal utarbeides og godkjennes før tiltaket iverksettes. 
 
Ottar Skjellhaug (AP) foreslo: 
Med hjemmel i plan og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommune ikke det 
fremlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Med bakgrunn i KU der sannsynligheten for utslipp til sjø ved lossing og at evt. lukt 
problem fra anlegget og beliggenhet i tett bebygd område. 
 
 
AP’s forslag ble vedtatt md 16 mot 15 stemmer avgitt for innstillingen med V’s 
forslag. 
 
 
VEDTAK: 
Med hjemmel i plan og bygningsloven § 27-2 vedtar Fauske kommune ikke det 
fremlagte forslag til endring av reguleringsplan for Finneid næringsområde. 
 
Med bakgrunn i KU der sannsynligheten for utslipp til sjø ved lossing og at evt. lukt 
problem fra anlegget og beliggenhet i tett bebygd område. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 



 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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Sak nr.:    003/10 FORMANNSKAP Dato:  01.02.2010 
 006/10 KOMMUNESTYRE  11.02.2010 
 
 
 
ØKONOMISK TILSKUDD FAUNA  
 
Vedlegg: 1. Brev fra FAUNA vedr. overføring fra Fauske kommune 

2. Oversikt over næringsfondets status 
 
Sammendrag: 
 
Da FAUNA ble etablert som kommunalt utviklings- og næringsselskap i 2005 ble det fastsatt at 
det skulle gis et årlig tilskudd fra Fauske kommune med 1,5 mill kr. Belpet skulle dekkes fra 
næringsfondet. 
 
Siden har ikke beløpet vært endret. 
 
Normalt bør eventuelle justeringer skje i fm at kommunestyret fastsetter den årlige 
budsjettrammen for selskapet. Dette er nå innarbeidet som en del av kommunens ordinære 
behandling av budsjett og økonomiplan. Overføringen for 2010 ble således fastsatt i desember 
2009. 
 
Rådmannen konstaterer at det hersker en del usikkerhet mht ev bruk av næringsfondet i 
forbindelse med driften av Fauske Parkering AS. I denne situasjonen finner rådmannen det 
vanskelig å anbefale en endring/økning av tilskuddet til Fauna.  
 
Rådmannen viser for øvrig til annen sak hvor det tas opp en avklaring av rollefordelingen 
mellom kommunen og FAUNA og hvor disponeringen av næringsfondet tas opp til vurdering. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunes tilskudd til driften av FAUNA i 2010 endres foreløpig ikke. 
 
Fauske kommune vil vurdere tilskuddets omfang ved ev senere budsjettreguleringer og 
da i lys av den økonomiske situasjonen for næringsfondet. 

 
 
FOR-003/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 



 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRE: 
Fauske kommunes tilskudd til driften av FAUNA i 2010 endres foreløpig ikke. 
 
Fauske kommune vil vurdere tilskuddets omfang ved ev senere budsjettreguleringer og 
da i lys av den økonomiske situasjonen for næringsfondet. 

 
 
KOM-006/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Siv Anita Johnsen Brekke og Ottar Skjellhaug var ikke tilstede ved avstemningen. 
 
Formannskapets innstiling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunes tilskudd til driften av FAUNA i 2010 endres foreløpig ikke. 
 
Fauske kommune vil vurdere tilskuddets omfang ved ev senere budsjettreguleringer og 
da i lys av den økonomiske situasjonen for næringsfondet. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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Sak nr.:    007/10 KOMMUNESTYRE Dato:  11.02.2010 
 
 
 
NYE VEDTEKTER FAUNA  
 
Vedlegg: 1. Gjeldende vedtekter 

2. Forslag til nye vedtekter 
3. Kopi av kontrollutvalgsak nr 13/09. 

 
Sammendrag: 
 
Gjeldende vedtekter for FUN – Fauske Utviklings- og næringsselskap ble vedtatt av 
kommunestyret 16.10.2005. Selskapet er organisert som et kommunalt foretak i hht 
kommunelovens bestemmelser. 
 
Styret for selskapet har nå bedt om at det gjøres endringer i vedtektene, bl.a. at selskapets 
navn nå formelt endres.  Jfr den praksis som har utviklet seg hvor navnet FAUNA er 
innarbeidet. 
 
Kontrollutvalget har i sin sak nr 13/09 påpekt behov for klargjøring av rutiner som sikrer 
kommunestyrets rolle/innflytelse på rammene for selskapets årsbudsjett. Videre rådmannens 
rett til å utsette vedtak i foretaket. Dette er bestemmelser som inngår i kommunelovens 
bestemmelser om kommunale foretak. 
 
Etter rådmannens oppfatning er gjeldende bestemmelse i vedtektenes § 6 tilstrekkelig. Men 
som et resultat av kontrollutvalgets vedtak er det nå etablert rutiner/samhandling mellom 
kommunen og selskapet som skal sikre at kommunelovens bestemmelser følges opp. 
 
Rådmannen anbefaler derfor at forslaget til nye vedtekter godkjennes. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret godkjenner forslag til nye vedtekter for FAUNA. 

 
 
FOR-004/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
Et utvalg ledet av ordfører fremlegger en innstilling til kommunestyret. 
 
FL’s utsettelsesforslag ble enstemmig vedtatt. 



 
VEDTAK: 
Et utvalg ledet av ordfører fremlegger en innstilling til kommunestyret. 

 

NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 
 
Tidligere strategisk næringsplan er erstattet av Faunas årlige strategiplan og kommuneplanen 
samfunnsdel og – arealdel. 
Fauna skal en gang pr. år fremlegge sin strategiplan for kommunestyret for orientering og 
dialog. 
Videre legges det opp til at det gjørs en årlig evaluering av strategisk plan i formannskapet. 
 
Forslaget til nye vedtekter foreslås komplettert med følgende punkter i § 2: 
 

• Foretaket skal utvikle nye arbeidsplasser gjennom eksisterende næringsliv og 
nyetablering 

 
• Identifisere og nyttiggjøre seg midler fra private og offentlige finansieringskilder 

 
 
NY INNSTILLING: 
 

Kommunestyret godkjenner forslag til nye vedtekter for FAUNA. 
 
 
KOM-007/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Ny utredning og vedtekter ble utdelt i møtet. 
 
Ny innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner forslag til nye vedtekter for FAUNA. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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FAUSKE KOMMUNES RETNINGSLINJER OG VILKÅR FOR STARTLÅN  
 
Vedlegg: Tildeling av startlån – Retningslinjer av 2003 

Retningslinjer for startlån  fra Husbanken - HB 7.B.13 09.2009. 
Nye  retningslinjer m/anbefalte endring uthevet 

 
Sammendrag: 
 
Startlån ble innført januar 2003 og nye retningslinjer utarbeidet og vedtatt av kommunestyret i 
2003. 
 
Husbanken utarbeider hovedretningslinjer for startlån.  Kommunene utarbeider sine egne 
retningslinjer som kan være mer utfyllende enn hovedretningslinjene. Husbanken har stadig 
revidert sine retningslinjer i takt med utviklingen i samfunnet. 
 
Vi har nå foretatt en revisjon av våre egne retningslinjer av 2003 og ”spisset” en del 
formuleringer.  Grunnen for endring av retningslinjene for startlån er at ved flere henvendelser 
fra våre potensielle lånetakere henviser vi til våre retningslinjer. Men flere mener at 
retningslinjene ikke er nok informativ. Andre grunner er at samfunnsstrukturen stadig er i 
endring og vi bør også vurdere  regler og retningslinjene i takt med utviklingen.  
 
Et sentralt moment som er viktig er ivaretakelse av innbyggernes interesser samt at de nye 
retningslinjene gir en mer forutsigbarhet  i forvaltningen.  
 
Det som i de 2 siste årene har vært sentrale spørsmål både fra kunder, tjenesteapparatet i 
kommunen og andre aktører er hvorvidt kommunen kan refinansiere kredittgjeld med startlån og 
om det gis startlån når en husstand har søkt gjeldsordning eller har inngått avtale. 
 
Hovedretningslinjene fra Husbanken  punkt   3 d) ”  Refinansiering 
 
Startlån kan benyttes til refinansiering av dyre lån dersom det bidrar til at husstanden får en 
mulighet til å bli boende i boligen.” 
 
I våre nye retningslinjer punkt 3.4 Refinansiering har vi tatt inn et punkt med følgende ordlyd: 
- ….”Refinansiering av annet gjeld kan i særskilte tilfeller vurderes når en husstand står i 
fare for å miste boligen……….” 
 



Vi tenker her at det bør vurderes i hvert enkelt tilfelle, men at det er primært barnefamilier som 
bør vektlegges.   
Under punkt 4. har vi valgt å tydeliggjøre formuleringen ved opptak av startlån når en husstand 
har søkt gjeldsordning eller har inngått avtale om det. ….”I særskilte tilfeller kan en gjøre 
unntak, for eksempel ved sykdom i husstanden. Kreditorene må da samtykke i nytt 
låneopptak og namsmannen må godkjenne ny gjeldsordning”. 
 
Et helt nytt punkt er 11.12 Forvaltning av lån og Saksbehandling. 
 
Øvrige punkter  er stort sett små justeringer og noen omformuleringer for å tydeliggjøre 
retningslinjene. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Da det stadig er ulike henvendelser og spørsmål om startlån ser vi at det er fornuftig med 
justeringer av enkelte punkter og ta inn noen  nye momenter i retningslinjene. Dette for å kunne 
ivareta innbyggernes behov og samt gi en forutsigbarhet i forvaltningen. 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre godkjenner de reviderte  retningslinjer for startlån 

 
 
FOR-017/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre godkjenner de reviderte retningslinjer for startlån 

 
 
KOM-008/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Formannskapets innstiling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunestyre godkjenner de reviderte retningslinjer for startlån. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Boligkontoret til videre forføyning    
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OPPTAK AV STARTLÅNSMIDLER FRA HUSBANKEN TIL VIDEREFORMIDLING 
FOR 2010  
 
Vedlegg: Artikkel fra BBL magasinet – nr 2/2009 -  Økt press på startlån  
 
Sammendrag: 
 
Fauske kommune utbetalte ca. kr. 4,4 millioner kroner i startlån i 2009. Av den totale 
utbetalingen utgjorde ca. 54% fullfinansiering og 46% toppfinansiering. Av dette utgjorde ca 
12%  utbedringer/tilpasninger av bolig, mens ca. 9% refinansiering. Gjennomsnittlig lån i 2009 
var på ca. kr.  242 000. De som fikk avslag på sin søknad om startlån er hovedsakelig begrunnet 
med manglende betjeningsevne, at boligen er for stor og kostbar i forhold til husstandens behov 
og økonomi. 
 
I artikkel som er vedlagt saken fortelles det at der økt press på startlån. Fauske kommune 
opplever også økt press på startlån. I 2009 ble det behandlet 61 søknader om startlån. Det ble for 
2009 også gitt forhåndsgodkjenninger på  inntil ca. 4,6  millioner kroner. Flere av disse tilbud er 
annullert, noe som skjer automatisk etter 3 måneder, fordi husstandene ikke finner egnet bolig i 
markedet tilpasset deres behov og økonomi. I tillegg har vi vedtatt, men ikke ennå utbetalt 
startlån for ca. 2,3 millioner kroner. Ut fra disse tall ser vi at det er en stor etterspørsel etter lån. 
 
Noe av dette kan forklares med at etter finanskrisen opplever vi en ”strengere” utlånspolicy hos 
de private bankene. Vi får mange søknader om startlån først og fremst til toppfinansiering men 
også til fullfinansiering da det ikke oppnås lån i det hele tatt. Videre henvender flere husstander 
seg til Fauske kommune om refinansiering med startlån av diverse kredittgjeld. Det kan synes 
som også dette er blitt vanskeligere å få aksept for hos de private bankene, spesielt der det er 
betalingsanmerkninger. 
 
Hovedintensjonene med startlån er at det skal være et supplement til de private bankene. Primært 
skal det være en toppfinansiering, men kan også brukes til fullfinansiering i de tilfeller hvor det 
ikke oppnås nødvendig finansiering i privat kredittinstitusjon. 
 
De største gruppene for startlån hos oss er reetablerere, en del førstegangsetablere og 
økonomiske vanskeligstilte. Vi opplever også at det er kommet en ny gruppe, de som tjener godt, 
men mangler egenkapital.  Innenfor denne gruppen har vi også søkere som er andregangsetablere 
med relativ god lønn, men med mye gjeld som etterspør startlån.   



En annen gruppe som øker er de med betalingsproblemer og som kan stå i fare for å miste 
boligen. Normalt vil ikke startlån bli brukt til å refinansiere gjeld som ikke er knyttet til boligen. 
Men enhver søknad blir vurdert, spesielt der det er barn i husstanden. Nye retningslinjer for 
startlån fremlegges i egen sak. 
 
Ved utgangen av 2009 hadde Fauske kommune en låneportefølje på ca. 35 millioner kroner  
fordelt på 220 utlån og 31 boligtilskudd til etablering. 
 
Porteføljen inneholder også tidligere etableringslån. Startlån ble innført januar 2003 og Fauske 
kommune har ikke hatt noen tap på lånene. Tapsrisikoen fordeles med 25 prosent av startlånets 
restgjeld på tapstidspunktet av kommunen og hvor staten tar tapsrisikoen for de siste 75 
prosentene. 
Vi har pr 31.12.00 avsatt ca. 603 000 kroner på tapsfondet. Nytt er at det nå må fremmes søknad 
til Husbanken for avsetning av midler på tapsfondet. 
 
Søknad om startlån på 7 millioner kroner er allerede sendt Husbanken, Bodø som hadde en 
søknadsfrist 11.01.10. Men endelig vedtak av kommunestyre er avgjørende for låneopptaket. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Etterspørselen etter startlån er økende. Hvis dette fortsetter i 2010 er det behov for et større 
opptak. Men til tross for stor etterspørsel opplever vi at husstander ikke får tak i boliger som 
tilfredsstiller behovet og økonomien.  Basert på erfaringer og situasjonen for 2009 vil vi ut fra en 
totalvurdering anse et opptak på 7 millioner kroner som tilstrekkelig. Dersom behovet skulle tilsi 
det kan vi, i henhold til Husbanken, søke om tilleggsbevilgning. 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre godkjenner nye opptak av startlånsmidler fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for 2010 på kroner 7 000 000.  

 
 
FOR-018/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre godkjenner nye opptak av startlånsmidler fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for 2010 på kroner 7 000 000.  

 
 
KOM-009/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Formannskapets innstiling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunestyre godkjenner nye opptak av startlånsmidler fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for 2010 på kroner 7 000 000.  

 
 



Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Boligkontoret til videre forføyning    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Regnskapssjef    
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BEMANNING I KOMMUNALE BARNEHAGER I FAUSKE - VEDTEKTSENDRING  
 
Vedlegg: DRIF-058/09 Vedtak 

Gjeldende vedtekter 
Høringsbrev 
Høringsuttalelser 

 
Sammendrag: 
Driftsutvalget vedtok i sak 058/09 å be rådmannen iverksette arbeidet for å få endret ”Vedtekter 
for barnehager i Fauske kommune” slik at ordlyden i § 5 samsvarer med dagens 
bemanningsnorm i barnehagene. 
26.10.2009 ble forslag til endring av vedtektenes § 5 sendt ut på høring til barnehagenes 
samarbeidsutvalg samt fagforeninger og hovedverneombud. 
Det kom totalt inn 10 høringsuttalelser. 
 
Saksopplysninger: 
 
”Vedtekter for barnehagene i Fauske kommune” har siden 2002 hatt en bestemmelse om at 
grunnbemanningen pr barnehageavdeling skal være på 3 heltidsansatte ved en åpningstid på 8,5 
time pr. dag. Ved utvidet åpningstid skal bemanningen økes. 
Denne regelen har aldri blitt iverksatt, og samtlige kommunale barnehager har pr. i dag en 
grunnbemanning på 3 heltidsansatte, uansett åpningstid. Dette innebærer altså et brudd på de 
gjeldende vedtektene, noe som er bakgrunnen for at saken kom til Driftsutvalget i oktober 2009. 
 
En økning i bemanningen for å oppfylle gjeldende vedtekter vil kreve en økning i den totale 
bemanningen på ca 1,8 stillinger fordelt på Vestmyra, Valnesfjord, Kosmo, Hauan og Erikstad 
barnehager. 
 
Høringen resulterte i totalt 10 høringsuttalelser som alle er negative til å endre vedtektene, og 
dermed gi slipp på bestemmelsen om økt bemanning ved åpningstid over 8,5 t/d. Det 
argumenteres med at bestemmelsen kom inn i vedtektene som en sikringsbestemmelse for å sikre 
samtlige barnehager samme voksentetthet og samme mulighet til å gi brukerne et kvalitativt godt 
barnehagetilbud. 
 
 



Saksbehandlers vurdering: 
 
En endring av vedtektenes § 5 ved å fjerne setningen …..ved utvidet åpningstid utover 8,5 t økes 
bemanningen, vil ikke medføre en kvalitetssvekkelse i forhold til dagens situasjon. Årsaken til 
dette ligger i at bestemmelsen aldri har blitt satt i verk. Det er imidlertid en kjensgjerning at 
voksentettheten i de av våre barnehager som har lang åpningstid er mindre enn i barnehager med 
kortere åpningstid, noe som kan føre til ulik kvalitet på tilbudet. 
 
Fauske kommune er for tiden inne i prosesser med nedjustering av bemanningen i hht. vedtatte 
budsjett 2010. 
 
INNSTILLING : 

 
§ 5 i ”Vedtekter for barnehager i Fauske kommune” endres til: 
 

 Grunnbemanningen i barnehagene skal være minst 3 heltidsansatte pr. avdeling, derav  
 minst en førskolelærer/pedagogisk leder  og minst en fagarbeider i barne- og   
           ungdomsarbeiderfaget.     
 Grunnbemanningen tar utgangspunkt i en avdeling med inntil 18/9 barn. 
 

Det fastsettes ekstra bemanning i tilknytning til barn med spesielle behov, umiddelbart 
etter at barnet er tildelt plass. 
De foresatte som kommer sammen med barna til Åpen barnehage, skal aktivt ta del i det 
daglige arbeidet. 

  
Det kreves politiattest for ansatte i barnehage  

 
 
DRIF-004/10 VEDTAK-  27.01.2010 

 
Hege Harsvik (FL) foreslo: 
For å sikre lik kvalitet i barnehagene i Fauske beholdes nåværende § 5 i vedtektene. 
 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for FL’s forslag 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
§ 5 i ”Vedtekter for barnehager i Fauske kommune” endres til: 
 
Grunnbemanningen i barnehagene skal være minst 3 heltidsansatte pr. avdeling, derav  
minst en førskolelærer/pedagogisk leder  og minst en fagarbeider i barne- og            
ungdomsarbeiderfaget.     
Grunnbemanningen tar utgangspunkt i en avdeling med inntil 18/9 barn. 
 
Det fastsettes ekstra bemanning i tilknytning til barn med spesielle behov, umiddelbart 
etter at barnet er tildelt plass. 
De foresatte som kommer sammen med barna til Åpen barnehage, skal aktivt ta del i det 
daglige arbeidet. 
  
Det kreves politiattest for ansatte i barnehage  

 



 
PART-005/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Øystein Gangstø (UNIO) og Jørn Stene (FL) foreslo: 
For å sikre lik kvalitet i barnehagene i Fauske beholdes nåværende § 5 i vedtektene. 
 
Forslaget fra  UNIO og FL ble vedtatt med 7 mot 4 stemmer avgitt for innstillingen 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
For å sikre lik kvalitet i barnehagene i Fauske beholdes nåværende § 5 i vedtektene. 
 

 
 
KOM-010/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo på vegne av posisjonen: 
Driftsutvalgets vedtak i sak 004/10 dat. 27.01.2010 fremmes som forslag til vedtak. 
 
V’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 17 mot 13 stemmer avgitt for 
partsammensatt utvalgs innstilling. 
 
VEDTAK: 
§ 5 i ”Vedtekter for barnehager i Fauske kommune” endres til: 
 
Grunnbemanningen i barnehagene skal være minst 3 heltidsansatte pr. avdeling, derav  
minst en førskolelærer/pedagogisk leder  og minst en fagarbeider i barne- og            
ungdomsarbeiderfaget.     
Grunnbemanningen tar utgangspunkt i en avdeling med inntil 18/9 barn. 
 
Det fastsettes ekstra bemanning i tilknytning til barn med spesielle behov, umiddelbart 
etter at barnet er tildelt plass. 
De foresatte som kommer sammen med barna til Åpen barnehage, skal aktivt ta del i det 
daglige arbeidet. 
  
Det kreves politiattest for ansatte i barnehage.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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LOKALE RETNINGSLINJER FOR FYSISK AKTIVITET I BARNEHAGE  
 
Vedlegg: Forslag til ”Lokal retningslinjer for fysisk aktivitet i barnehage” 

Høringsuttalelser 
 
 
Saksopplysninger: 
 
I Fauske kommunes folkehelsearbeid satses det mye på barn og unge, og det er naturlig å 
utarbeide lokale retningslinjer knyttet til denne satsningen. Kommunestyret har tidligere vedtatt 
”Lokale retningslinjer for mat i barnehage” (K-sak 050/2009), og forslag til ”Lokale 
retningslinjer for fysisk aktivitet i barnehage” kommer nå som en naturlig oppfølger.  
 
Forslaget til retningslinjer har vært diskutert i ledernettverk og i personalgruppene i samtlige 
barnehager, og det er bred enighet om at retningslinjene er ønsket av de ansatte. Forslaget har 
også vært ute på høring i barnehagene og de aktuelle fagforeningene, og man har tatt hensyn til 
innkomne høringsuttalelser i det forslaget som nå legges frem til politisk behandling. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Verdens Helseorganisasjon viser til at fysisk inaktivitet er i ferd med å bli framtidens store 
helseproblem. Barnehagene har en viktig rolle i forhold til å gi kommunens barn positive 
opplevelser og glede over fysisk aktivitet ute og inne, sommer og vinter. I tillegg har 
barnehagens personale gode forutsetninger for, og et stort ansvar for, å veilede barnas foreldre 
om viktigheten av fysisk aktivitet i oppveksten.  
 
Fysisk aktivitet er en svært viktig brikke i folkehelsearbeidet, og gode resultater vil være 
avhengig av at tiltak iverksettes i ung alder. Utarbeidelse av ”Lokale retningslinjer for fysisk 
aktivitet i barnehage” vil forplikte både kommunale og private barnehager til å fortsette sitt 
målrettede fokus på fysisk aktivitet og bør derfor sees på som et naturlig og viktig tiltak i 
kommunens helhetlige folkehelsearbeid. 
 
 
INNSTILLING : 

 



1. ”Lokale retningslinjer for fysisk aktivitet i barnehage” vedtas med virkning fra 
15.08.10. 

2. Barnehagene oppfordres til å bruke tiden frem til iverksettelse til å gjøre 
retningslinjene kjent for personale og foresatte, og innarbeide retningslinjene i 
barnehagenes egne planer. 

 
 
 
DRIF-005/10 VEDTAK-  27.01.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. ”Lokale retningslinjer for fysisk aktivitet i barnehage” vedtas med virkning fra 
15.08.10. 
2. Barnehagene oppfordres til å bruke tiden frem til iverksettelse til å gjøre 
retningslinjene kjent for personale og foresatte, og innarbeide retningslinjene i 
barnehagenes egne planer. 

 
 
KOM-011/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt 
 
VEDTAK: 
1. ”Lokale retningslinjer for fysisk aktivitet i barnehage” vedtas med virkning fra 
15.08.10. 
2. Barnehagene oppfordres til å bruke tiden frem til iverksettelse til å gjøre 
retningslinjene kjent for personale og foresatte, og innarbeide retningslinjene i 
barnehagenes egne planer. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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STANDARD ABONNEMENTSVILKÅR FOR VANN OG AVLØP  
 
Vedlegg: Standard abonnementsvilkår – administrative bestemmelser 

Standard abonnementsvilkår – tekniske bestemmelser 
Brev fra KS datert 7/11-08 

 
Sammendrag: 
 
 
Bakgrunn 
 
Kommunenes sentralforbund utarbeidet i 1992 et normalreglement for sanitæranlegg som skulle 
hjelpe kommunene i spørsmål om juridiske og forvaltningsmessige forhold mellom kommunene 
og huseiere/firmaer. Det var den gang anbefalt fra KS at normalreglementet ble vedtatt i 
kommunestyrene. Dette er ikke tidligere gjort i Fauske kommune. 
 
 
Abonnementsvilkår for vann og avløp 
 
Kommuneforlaget har på vegne av Kommunenes Sentralforbund utarbeidet nytt 
”normalreglement” som er kalt abonnementsvilkår for vann og avløp. 
 
De nye administrative og tekniske bestemmelsene er utarbeidet av en komite som består av 
representanter fra følgende instanser: 

• Oslo kommune 
• Norske Rørleggerbedrifters landsforening 
• Norsk Vann (tidligere Norvar) 
• Adv. firmaet Haavind Vislie AS 
• Seniorkonsulent Torgersen 
• Hias 
• Kommuneforlaget 

 
Bestemmelsene er utarbeidet på grunnlag av følgende lovverk: 

• Plan- og bygningsloven med forskrifter 
• Forurensningsloven 
• Matloven 
• Vannressursloven 



• Lov om kommunale vass- og kloakkavgifter med forskrifter 
 
 
Innhold i bestemmelsene 
 
Standard abonnementsvilkår for vann og avløp består av administrative og tekniske 
bestemmelser utgitt i hvert sitt hefte. De administrative bestemmelsene tar for seg juridiske og 
forvaltningsmessige forhold mens de tekniske bestemmelsene fastlegger krav til teknisk 
utførelse.  
 
Vilkårenes formål er å ivareta det gjensidige ansvarsforholdet mellom kommunen og den enkelte 
abonnent i forbindelse med tilknytning til offentlig vann- og avløpsanlegg, og å sikre 
betryggende utførelse av sanitærinstallasjoner og private vann- og avløpsanlegg. 
 
Bestemmelsene gis i hovedsak av kommunen som eier av hovedanleggene og leverandør av 
tjenestene innenfor vann og avløp. Den foreliggende teksten er ment å utdype og konkretisere 
bestemmelsene i eksisterende lovverk og gi en kortfattet og lett tilgjengelig sammenfatning av de 
krav som gjelder. 
 
Alle berørte parter, både huseiere, profesjonelle aktører og kommunalt ansatte skal kunne ha 
nytte av å bruke disse abonnementsvilkårene. 
 
Vedlagt er også brev fra KS som ytterligere beskriver bakgrunnen for utarbeidelsen av heftene. 
 
 
Gyldighet 
 
Standard abonnementsvilkår for vann og avløp er utformet slik at de uforandret kan vedtas av 
kommunen. Det anbefales at abonnementsvilkårene vedtas av den enkelte kommune for at de 
skal ha tilstrekkelig gyldighet. 
 
 
Økonomi 
 
Et vedtak om å gjøre Standard abonnementsvilkår for vann og avløp gjeldende vil ikke ha noen 
kortsiktig økonomisk konsekvens. Innføringen kan likevel på sikt kunne ha en økonomisk 
gevinst ved framtidige forsikringssaker.  
 
Fauske kommunes forsikringsselskap KLP har flere ganger etterlyst et slikt vedtak, jfr. vedlagte 
brev fra KS. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre vedtar at Standard abonnementsvilkår for vann og avløp – 
administrative og tekniske bestemmelser gjøres gjeldende for Fauske kommune.  

 
 
DRIF-006/10 VEDTAK-  27.01.2010 

 



Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre vedtar at Standard abonnementsvilkår for vann og avløp – 
administrative og tekniske bestemmelser gjøres gjeldende for Fauske kommune.  

 
 
KOM-012/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Notat ble utdelt i møtet. 
 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunestyre vedtar at Standard abonnementsvilkår for vann og avløp – 
administrative og tekniske bestemmelser gjøres gjeldende for Fauske kommune.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder VVA til videre forføyning    
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RETNINGSLINJER  FOR OPSJON PÅ KOMMUNALE BOLIGTOMTER  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Saksopplysninger: 
 
Kommunestyret vedtok den 30.10.2008, sak 182/08, nye regler for tildeling av kommunale 
boligtomter. 

Ved tildeling av kommunale boligtomter skal: 
 

1. Nye tomtefelt kunngjøres ved annonsering i lokalavisene og på kommunens 
hjemmeside. 

2. Tomtene selges fortløpende etter skriftlig søknad. 
3. Søknaden skrives på eget søknadsskjema som utleveres fra kommunen eller kan 

innhentes fra kommunens hjemmeside. 
4. Det inngås bindende kjøpekontrakt med kjøper hvor frister og salgsbetingelser 

fremkommer.  
 
Reglene inneholder ikke bestemmelser om hvordan søknad om opsjon på boligtomter skal 
behandles. Kommunen har heller ikke tidligere hatt retningslinjer for behandling av opsjon på 
boligtomter, slike opsjoner har inntil nå vært vederlagsfri. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Opsjoner på boligtomter legger begrensing på muligheten for salg av tomtene til andre som kan 
melde seg i perioden som tomtene er reservert.  
I noen tilfeller kan det likevel være kjøpere som har behov for opsjon, erfaringsmessig er det ofte 
firmaer som søker opsjon for en periode mens prosjektet utvikles. Slike opsjoner bør være 
kortvarige og opsjonen bør verdsettes i form av opsjonsavgift.  
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Opsjon på boligtomter skal normalt ikke gis. Eventuelle opsjoner behandles særskilt. 

Rådmannen gis avgjørelsesmyndighet.  
2. Det kan gis opsjon for maksimalt 6 måneder.  



3. Det betales en opsjonsavgift på 6 % pr år av tomtens salgsverdi på det tidspunkt 
opsjonsavtalen inngås.  

4. Opsjonsavgiften innbetales forskuddsvis. 
 
 
FOR-008/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Arne B. Vaag (V) foreslo på vegne av posisjonen: 
Opsjon på boligtomter gis normalt ikke.  
Rådmannen gis fullmakt til, i spesielle tilfeller, å innvilge en opsjon på kjøp av boligtomt 
på maksimalt 6 måneder.  
I de spesielle tilfeller hvor opsjon gis, skal det betales forskuddsvis en opsjonspremie på 
6 % pa. av tomtens salgsverdi på det tidspunktet opsjonen inngås.  
Opsjonspremien innbetales forskuddsvis og refunderes ikke.. 
 
V’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer avgitt for 
innstillingen. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Opsjon på boligtomter gis normalt ikke.  
Rådmannen gis fullmakt til, i spesielle tilfeller, å innvilge en opsjon på kjøp av boligtomt 
på maksimalt 6 måneder.  
I de spesielle tilfeller hvor opsjon gis, skal det betales forskuddsvis en opsjonspremie på 
6 % pa. av tomtens salgsverdi på det tidspunktet opsjonen inngås.  
Opsjonspremien innbetales forskuddsvis og refunderes ikke.. 

 
 
KOM-013/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Opsjon på boligtomter gis normalt ikke.  
 
2. Rådmannen gis fullmakt til, i spesielle tilfeller, å innvilge en opsjon på kjøp av 
boligtomt på maksimalt 6 måneder.  
 
3. I de spesielle tilfeller hvor opsjon gis, skal det betales forskuddsvis en opsjonspremie 
på 6 % pa. av tomtens salgsverdi på det tidspunktet opsjonen inngås.  
 
4. Opsjonspremien innbetales forskuddsvis og refunderes ikke.. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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LOKAL FORSKRIFT FOR OPPMÅLINGSARBEIDER I VINTERHALVÅRET  
 
Vedlegg: Forslag til Lokal forskrift for oppmålingsarbeider i vinterhalvåret 
 
Sammendrag: 
 
Ny matrikkelov med tilhørende forskrifter trådte i kraft med virkning fra 01.01.10.  
 
Matrikkelloven med tilhørende forskrift inneholder bestemmelser om tidsfrister.  
Maksimal behandlingstid for kommunen fra søknad om fradeling er godkjent til matrikkelbrev 
skal foreligge er satt til 16 uker. Ved overskridelse av denne skal gebyret avkortes med en 
tredjedel. Dersom kommunen oversitter fristen med ytterligere 8 uker, skal gebyret avkortes med 
ytterligere en tredjedel. 
 
Tidsfristen er satt av hensyn til brukerne/søkerne. Det er viktig at kommunen har tilstrekkelig 
kapasitet til å gjennomføre oppmålingsarbeidene innen fastsatt frist, da kommunen ikke kan 
bruke mangel på ressurser som grunn til at saken ikke er utført innen fristen. 
 
Fauske kommune har pr. 01.01.10  en restanse på 131 ikke utførte oppmålingssaker. Frist for 
gjennomføring av disse er 31.12.2012. Med de resurser oppmålingsavdelingen rår over i dag, vil 
denne restansen gi kommunen en betydelig utfordring, og kan ikke løses uten at det iverksettes 
ekstraordinære tiltak.   
 
Feltsesongen for oppmålingsarbeider vil på grunn av snø, mørketid, tele etc kunne variere mye 
alt etter hvor i landet man befinner seg. For å hensynta dette har kommunene fått mulighet til  
påvirke behandlingstiden for saker som helt eller delvis løper om vinteren gjennom 
bestemmelsen i matrikkelforskriftens § 18 tredje ledd: 
 
”Kommunestyret selv kan i forskrift vedta at fristen ikke løper i en bestemt tid om 
vinteren” 
 
Staten Kartverk tilrår at kommunene velger at fristen på 16 ukers behandlingstid ikke skal løpe i 
månedene desember, januar, februar og mars, men med lokale tilpassninger.  
 
Rådmannen vurderer denne perioden for kort slik forholdene kan være i Fauske kommune, og 
anbefaler  at vinterperioden for Fauske kommune settes til 15. november - 15. april. 



Videre at i de deler av kommunen som ligger høyere enn 400 m over havet settes vinterperioden 
til 15. oktober - 15. juni.  
Dette begrunnes bl.a. med at det kan være vanskelig tilgjengelig i fjellet langt utover våren. 
Eksempelvis er vegen inn til Balvatnet vanligvis ikke åpen før rundt St. Hans. 
 
Forslag til forskrift har vært annonsert i media samt sendt på høring. Det er ikke innkommet 
merknader til forslaget. 
 
Rådmannen presiserer at oppmålingsarbeider i vinterhalvåret vil bli utført så langt som råd er, så 
fremt de klimatiske forhold ikke er til hinder for det.  
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar at fristen for oppmålingsarbeider etter matrikkelforskriften § 18 
første ledd  ikke løper i perioden 15. november – 15. april. 
 
I de deler av kommunen som ligger høyere enn 400 meter over havet løper ikke fristen i 
perioden 15. oktober – 15. juni. 
 
Denne forskrift trer i kraft samme dato som den blir kunngjort i Norsk Lovtiden. 

 
 
PLUT-006/10 VEDTAK-  26.01.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret vedtar at fristen for oppmålingsarbeider etter matrikkelforskriften § 18 
første ledd  ikke løper i perioden 15. november – 15. april. 
 
I de deler av kommunen som ligger høyere enn 400 meter over havet løper ikke fristen i 
perioden 15. oktober – 15. juni. 
 
Denne forskrift trer i kraft samme dato som den blir kunngjort i Norsk Lovtiden. 

 
 
KOM-014/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar at fristen for oppmålingsarbeider etter matrikkelforskriften § 18 
første ledd  ikke løper i perioden 15. november – 15. april. 
 
I de deler av kommunen som ligger høyere enn 400 meter over havet løper ikke fristen i 
perioden 15. oktober – 15. juni. 
 
Denne forskrift trer i kraft samme dato som den blir kunngjort i Norsk Lovtiden. 

 



 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Plansjef til videre forføyning    
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TILSKUDD TIL FØRSTEGANGSETABLERERE VED KJØP AV TOMT/BYGGING AV 
EGEN BOLIG. REVIDERTE RETNINGSLINJER  
 
Vedlegg: Forslag til retningslinjer 
 
Sammendrag: 
 
Dagens tilskuddsordning/retningslinjer for kjøp av kommunal boligtomt ble vedtatt av 
kommunestyret i møte 05.10.06, K-sak 95/06. 
 
I forbindelse med behandlingen av sak  Årsbudsjett 2010 - Økonomiplanen 2010 – 2013, K-sak 
121/09, vedtok kommunestyret en endring av gjeldende tilskuddsordning/retningslinjer. 
Retningslinjene endres slik at tilskuddet kan innvilges alle private førstegangsetablerere ved kjøp 
av tomt. Klausulen om at tilskuddet kun utbetales ved kjøp av kommunal tomt fjernes. 
Videre er størrelsen på tilskudd redusert fra kr. 75.000 til kr. 50.000. Aldersgrensen på 30 år 
endres ikke. 
 
Siden ordningen trådte i kraft er det etter søknad innvilget 7 tilskudd  a` kr. 75.000, til sammen  
kr. 525.000. (2 i Greplyngveien i 2006, 2 i Greplyngveien i 2008 og 3 i Finneidlia 2 i 2009. 
4 søkere har fått avslag på sine søknader. Disse søknadene gjaldt kjøp av privat tomt samt  
påstående bolig oppført av byggmester. ( 1 på Haganeshaugen og 3 i boligfelt på Stranda). 
 
Rådmannens forståelse av kommunestyrets vedtak er følgende: 
Tilskuddsordningen skal kun gjelde ved kjøp av boligtomt, kommunal eller privat tomt, hvor 
søker selv skal føre opp bolig. Søker må være førstegangsetablerer – ikke fylt 30 år. 
Som førstegangsetablerer kan man tidligere ikke ha eid og avhendet egen bolig/leilighet. 
 
Ordningen gjelder ikke ved kjøp av brukt bolig eller leilighet. 

  
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret godkjenner framlagt forslag til nye retningslinjer for tilskudd ved kjøp 
av boligtomt. 
 
Tilskuddsordningen administreres av rådmann 
 



I årsbudsjettet avsettes årlig kr. 200.000 til dekning av tilskuddsordningen.  
 
 
PLUT-005/10 VEDTAK-  26.01.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret godkjenner framlagt forslag til nye retningslinjer for tilskudd ved kjøp 
av boligtomt. 
 
Tilskuddsordningen administreres av rådmann 
 
I årsbudsjettet avsettes årlig kr. 200.000 til dekning av tilskuddsordningen.  

 
 
KOM-015/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble vedtatt med 23 mot 8 stemmer. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner framlagt forslag til nye retningslinjer for tilskudd ved kjøp 
av boligtomt. 
 
Tilskuddsordningen administreres av rådmann 
 
I årsbudsjettet avsettes årlig kr. 200.000 til dekning av tilskuddsordningen.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
Utskrift sendes:     
Plansjef til videre forføyning    
Økonomisjef    
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SKILTMYNDIGHET  
 
Vedlegg: 1. Brev av 2.10.09 fra Fauske parkering med søknad om å overta kommunens skiltmyndighet 

2. Brev av 21.10.09 fra Fauske kommune til Statens vegvesen med forespørsel om vurdering av 
hva lov/forskrift tillater i denne sammenheng 

3. Brev av 12.11.09 fra Statens vegvesen med svar på kommunens forespørsel 
 
Sammendrag: 
Fauske parkering AS har i brev av 2.10.09 søkt om at kommunen vurderer å overlate 
kommunens skiltmyndighet til dem. Kommunen har søkt assistanse hos Statens vegvesen for 
lovfortolkning i denne sammenheng. Statens vegvesen angir at de ikke ser på nevnte delegering 
som hensiktsmessig og viser ellers til at det vil være Vegdirektoratet som må ta stilling til 
eventuell delegering.  
 
Saksopplysninger: 
 
I henhold til skiltforskriftene, §§ 26 og 28 reguleres kommunens skiltmyndighet. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Statens vegvesen, region nord, angir at Vegdirektoratet må ta stilling til om kommunens 
skiltmyndighet kan delegeres som omsøkt.  
 
Kommunens myndighet er innskrenket slik at det meste av skiltreguleringer uansett må søkes 
godkjent av Statens vegvesen, region nord.  
 
Med grunnlag i foranstående foreslår rådmannen at enhet Plan/Utvikling fortsatt saksbehandler 
kommunens myndighet knyttet til offentlig trafikkskilting. 
 
Fauske parkering AS vil være en naturlig samarbeidspart med tanke på problematikk/dialog 
knyttet til skilting ved siden av politiet og Statens vegvesen. 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunens skiltmyndighet slik det er angitt i Skiltforskriftens §§ 26 og 28 skal fortsatt 
forvaltes av enhet Plan/Utvikling. 

 
 



PLUT-008/10 VEDTAK-  26.01.2010 
 
Rådmannen endret innstillingen: 
Kommunens skiltmyndighet overføres ikke til Fauske Parkering AS. 
 
 
Den nye innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunens skiltmyndighet overføres ikke til Fauske Parkering AS. 

 
 
KOM-016/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Leif Lindstrøm (FRP) erklært seg inhabil. Han ble enstemmig erklært inhabil av 
kommunestyret, jfr. forvaltningslovens § 6. 
 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunens skiltmyndighet overføres ikke til Fauske Parkering AS. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder plan/utvikling til videre forføyning    
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ÅRSRAPPORT- INTRODUKSJONSORDNINGEN  
 
Vedlegg: Introduksjonsordningen i Fauske kommune, Samarbeidsavtale med VO, Samarbeidsavtale med 

NAV, Opplegg for vinterferie og høstferie 
 
Sammendrag: 
 
Lov om introduksjonsordning for nyankomne innvandrere ble vedtatt av Stortinget og gjort 
gjeldende for alle kommuner fra 01.09.2004. 
Fauske kommune har drevet med introduksjonsprogram for nyankomne flyktninger siden 2003. 
Kommunestyret vedtok i sak 193/08 en egen plan for introduksjonsordningen i kommunen. Av 
saken går det fram at planen skal evalueres årlig og rapport fra virksomheten skal sendes som 
sak til Kommunestyret.  
Evalueringen har vært foretatt i separate møter Flyktningekontoret har hatt med NAV og 
Voksenopplæringen, ordningens to viktigste samarbeidsparter. Dette fordi styringsgruppen for 
introduksjonsordningen ennå ikke er i funksjon. 
 
Saksopplysninger:  
 
Evaluering Voksenopplæringen/Flyktningekontoret 
Samarbeidsavtalen blir videreført med samme ordlyd. Ikke alt ved avtalen har vi siste året klart å 
gjennomføre etter avtalens ”bokstav”, men stort sett er vi fornøyd med samarbeidet siste året. 
 

• Faste møter mellom VO og Flyktn.kontoret legges til første onsdag i hver måned 
kl.12.00. 

• Skoleruta er utgangspunktet for Flyktningekontorets ”inntreden” i              
introduksjonsprogrammet med opplegg for 4 uker om sommeren, opplegg i høst-og 
vinterferie samt noen enkeltdager der skolen ikke har undervisning. Dette for å kunne gi 
våre deltakere på intro.-og kvalifiseringsprogram et helårlig tilbud. Skolens høsttur, 
skidag og vårtur skal inn på skoleruta. Når det gjelder andre ekskursjoner og aktiviteter , 
skal VO informere snarest om slike på våre felles, månedlige samarbeidsmøter. 

• Ang. mottak av nye flyktninger: Ved hver ny bosetting melder Flyktningekontoret om 
hva slags rettighet vedkommede har i følge loven: intro.program, 300 t norsk eller ingen 
rettighet. 

• Når det gjelder videre skolegang for elever som har avsluttet intro.program, vil vi strekke 
oss langt for at disse kan fortsette norskopplæring til de har nådd et faglig nivå som er 



akseptabelt, for eksempel inntil de har bestått språkprøve 2 muntl. og skriftlig og for 
enkelte språkprøve 3. 

• Kvinnegruppa går som før med en lærer og en miljøarbeider. 
• Ang. eksterne markeringer, har vi begge parter gjensidig info.plikt når en av oss får 

henvendelse. Vi skal begge legge inn i årsplanene planlegging av større, faste 
arrangement. 

• For å avhjelpe en til tider ikke helt god info.flyt mellom VO og Flykt.kontoret, innfører vi 
fellesmøte mellom alle ansatte 4 ganger per år. Disse datoene skal inn i årsplanleggingen. 

 
Samarbeidet mellom Voksenopplæringen og Flyktningekontoret om introduksjonsprogrammet 
går i hovedsak greitt. Men vi har klare forbedringspotensialer. I hovedsak dreier dette seg om å 
holde planene for gjennomføring av deltakersamtalene med programrådgiver og kontaktlærer 
tilstede. Derfor setter vi nå frister for disse samtalene: høstsamtalene skal være avholdt innen 
utgangen av oktober, vårsamtalene ferdig i løpet av mai. 
Når det gjelder fraværslister fra VO til programrådgiver, skal disse sendes innen den 1. i hver 
måned. Fra høsten 2010 vil vi ha klart et nytt opplegg for språkpraksis der vi ønsker flere 
deltakere på samme arbeidsplass slik at lærer kan drive mer veiledning/norsopplæring på 
arbeidsplassen for en mindre gruppe. 
 
Evaluering NAV/Flyktningekontoret 
Samarbeidsavtalen ble iverksatt 1/1-09. Avtalen revideres 1 gang per år. 
Ved gjennomgang av avtalen ble det kun foretatt mindre endringer. Avtalen ble av partene 
omtalt som meget tilfredsstillende og dekkende for det samarbeidet som er. Men som med alt 
samarbeid, vil det være forbedringspotensiale, så også med denne. 
 
Konkrete endringer: 
Under samarbeidsavtalens innhold s.2 ble kulepunkt 6 endret til:avtalen evalueres hvert år. Siste 
setning ble strøket. 
Under Oppgaver og ansvarsfordeling, Kommunen skal: s.2 ble kulepunkt 3 endret til: skaffe 
gode språkpraksisplasser. Nytt kulepunkt: utføre NIR registrering (Voksenopplæringen) 
Under samme NAV skal: kulepunkt 6 endret til: ha hovedansvar for å skaffe språkpraksisplasser. 
Nytt kulepunkt: Oppfølging av deltakere etter endt introduksjonsprogram. 
Forslag til utvidelse av styringsgruppa: Introduksjonsrådet tiltrer gruppa med ett medlem slikat 
brukerne blir representert. 
Under punkt 6 i avtalen: Andre samarbeidsrutiner endres førsdte setning i siste avsnitt til: leder 
av Flyktningekontoret møter NAV ledelse fast 2 ganger i året. Flyktningekonsulenten innkaller 
til møtene. 
 
På møtet ble den økende arbeidsmengden for programrådgiver spesielt diskutert. Rådgiver har 
per i dag ansvar og veiledning for 32 deltakere på introduksjons-og kvalifiseringsprogram 
(25+7). Til neste år vil antallet stige da vi vil måtte bosette flere enslige. I dag bruker 
programrådgiver ca. 40% av arbeidstiden til rapportering/oppdatering/vedtak/registrering i NIR 
registeret. I tillegg skal hver enkelt deltaker ha oppfølging innen programmet. Tid til 
planlegging/utvikling av introduksjonsprogrammet er nesten fraværende. Behovet for økt ressurs 
til introduksjonsordningen /omorganisering av ordningen, kan konkretiseres slik: 

• Per i dag har programrådgiver ingen backup når det gjelder arbeidet med NIR. Dette er 
lovpålagte oppgaver som må utføres svært nøye 

• Antallet deltakere på program overstiger langt det antallet IMDI har satt som norm for 
arbeidet 



• Med økt ressurs kan man komme inn på de statlige tiltakene mye tidligere, for eksempel 
ved å dreie praksisdelen av programmet fra  språkpraksis til arbeidspraksis med 
individstønad fra NAV. Med en slik dreining vil man kunne benytte de sparte 
stønadsutgiftene til å styrke arbeidslinja med ulike tiltak, for eksempel bedre oppfølging 
av den enkelte deltaker ute på arbeidsplass. Tett oppfølging er som kjent suksessfaktor 
nummer 1 når det gjelder å lykkes med integrering, det være seg i arbeidslivet som i 
andre sammenhenger. 

 
Introduksjonsrådet 
 
Rådet bestående av 3 valgte representanter fra deltakerne på introduksjonsprogrammet og med 
flyktningekonsulenten som sekretær, har hatt 3 møter i 2009.  
Rådet konstituerte seg 6.februar. 
Av saker som har vært til behandling, nevnes: 

- Møteplan 
- Gjennomgang av intro.plan 
- Prioriterte arbeidsoppgaver 
- Brukerundersøkelse 
- Deltakere på kvalifiseringsprogram inn i ordningen 
- Mer bruk av Rødskola til sosiale aktiviteter 
- Forhold til pressen 
- Evaluering av intro.dagene i høstferien, 
- Ny organisering av språkpraksis 
- Det store fraværet-tiltak 

Rådet har fungert godt. Representanter fra styret var til stede på den store folkehelsekonferansen. 
Vi foreslår at også rådet blir representert i styringsgruppa for introduksjonsordningen.  
 
Så til resultater som er oppnådd siste år. 

• Fauske kommune har et helårlig program med 5 uker ferie til deltakerne. I 2009 ble ferien 
avviklet  med 4 uker sommerferie og 1 uke ifm påske-og juleferie. Vi hadde 
intro.program i skolens vinterferie og sommer intro. 4 uker samt i høstferien. Se egne 
vedlegg. 

• Desember 2008: Norskprøve 2: 15 avla prøve muntlig, 14 bestod (93%), 12 avla skriftlig 
prøve, 9 bestod(75%). 
Norskprøve 3: 4 avla prøve, 2 bestod (50%) både den muntlige og skriftlige del. 
Juni 2009: Norskprøve 2: 4 avla prøven muntlig, alle bestod (100%). 1 person tok 
norskprøve 3: han bestod både muntlig og skriftlig del (100%) 
I forhold til de nasjonale mål er våre resultat noe i overkant på noen deler, litt under på 
andre. Vi må imidlertid ta i betraktning at vi hos oss snakker om få deltakere. Dette gir 
store prosentvise utslag både den ene- og den andre veien. 

• Av de 7 deltakerne som avsluttet intro.program i løpet av 2009, er 2 i 100% arbeid, 2 er 
på kvalifiseringsprogram, 1 er under NAV oppfølging, 1 er arbeidssøker og 1 er flyttet 
(hennes ektemann i arbeid). Våre (og regjeringens måltall) er 65% ut i arbeid eller videre 
utdanning etter endt intro.program. Vi er ikke helt der, men lite antall gir store 
prosentvise utslag. 

• Fravær i løpet av 2008, våre måltall er mindre enn 7%.  
Vi har hatt et samlet fravær som langt overstiger måltallet. I all hovedsak er det snakk om 
gyldig fravær for deltakerne på intro.programmet. Mye fravær skyldes egne- og barns 
sykdom, fravær ifm deltakernes møter i ulike sammenhenger (offentlige kontor, lege, 



kjøreskoletimer, fravær ifm familiegjenforeninger, høytider m.v.) Det ugyldige fraværet, 
som også fører til trekk i utbetalt stønad, er minimalt. 
For denne gruppen ”arbeidstakere” er det nok vel optimistisk å ha et fraværsmål på 
mindre enn 7%. 

• I løpet av året har deltakerne hatt 4 heldagsturer, vår og høst i marka, skidag og tur til 
Saltdal. I tillegg har alle deltakerne hatt i alt 7 ulike temadager. 
Ut over dette har de enkelte gruppene ved Voksenopplæringen hatt flere ulike kortere 
ekskursjoner og studier i lokalmiljøet.  

 
Verktøy 
Alle parter som arbeider med introduksjonsprogrammet har utviklet- og bruker aktivt de verktøy 
ordningen krever, det være seg ulike registreringsverktøy, program for kartlegging, individuelle 
planer, faste opplegg for program slik at ordningen blir helårlig, rapporterings verktøy m.v. 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Introduksjonsordningen i Fauske kommune må betegnes som tilfredsstillende.  
Vi forsøker innenfor de ressursene vi har, å videreutvikle programmet slik at det i størst mulig 
grad blir tilpasset den enkelte deltaker. Antallet deltakere er økende. Per i dag er det 25 på intro. 
Neste år vil tallet sannsynlig stige da bosettingen i større grad dreier over til enslige. 
Den kommunale organisasjonsstrukturen er i støpeskjeen. Dette gjelder også flyktningetjenesten. 
Organiseringen med introduksjonsordningen knyttet til NAV, er så langt vurdert av alle 
deltakende parter å være en god løsning, men i likhet med den kommunale organisasjonen for 
øvrig, ser vi også på alternative modeller for hele flyktningetjenestens arbeidsfelt. Blant annet 
diskuterer vi opprettelsen av en egen kvalifiseringsenhet. Mye kan tyde på at vi ønsker å prøve ut 
en ordning på det feltet. 
I den sammenhengen kan det være aktuelt innenfor en prosjektramme å utvide med en stilling. 
Dette vil vi komme tilbake til Kommunestyret med i løpet av våren. 
 
Det er på sin plass å nevne at lokalt næringsliv samt kommunens egne etater er meget 
imøtekommende når vi ønsker å etablere språkpraksisplasser. Uten deres gode vilje hadde vi 
ikke kunnet drive programmet slik loven foreskriver.  
Styringsgruppa vil være på plass første halvår 2010. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret sier seg tilfreds med utviklingen av introduksjonsordningen i Fauske 
kommune. 
I 2010 avlegger Styringsgruppa to rapporter om virksomheten, en vår og en i desember.  

 
 
DRIF-008/10 VEDTAK-  27.01.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret sier seg tilfreds med utviklingen av introduksjonsordningen i Fauske 
kommune. 



I 2010 avlegger Styringsgruppa to rapporter om virksomheten, en vår og en i desember.  
 
 
KOM-017/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Driftsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret sier seg tilfreds med utviklingen av introduksjonsordningen i Fauske 
kommune. 
I 2010 avlegger Styringsgruppa to rapporter om virksomheten, en vår og en i desember.  

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Flyktningekonsulent    
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SØKNAD OM FRITAK FRA KOMMUNALE VERV - ROLF KNOPH 
 
Vedlegg: 1. Søknad om fritak datert 12.12.2009 

2. Oversikt over verv 
 
Sammendrag: 
 
Rolf Knoph har søkt om fritak fra sine verv i Fauske kommune med unntak av vervet i 
Sulitjelma stemmestyre. Søknaden er begrunnet i helsemessige årsaker. 
 
Kommunestyret kan, etter kommunelovens § 15, 2. ledd, etter søknad frita, for et kortere tidsrom 
eller for resten av valgperioden, den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet eller belastning 
kan skjøtte sine plikter i vervet.  
Fritaksgrunner vil i første rekke være at søkerens arbeidsforhold, dårlig helse eller andre 
velferdsgrunner gjør det ekstra byrdefullt å oppfylle de plikter vervet medfører. 
 
Kommunestyret må vurdere om han har, etter kommunelovens § 15, 2. ledd, uforholdsmessige 
vanskeligheter med å kunne skjøtte sine plikter i vervet. 
Det må her tas hensyn til både søkerens og kommunens situasjon. 
 
Rolf Knoph er 2. varamedlem for SV i kommunestyret og varamedlem for Tove Wensell i styre 
for Sulitjelmabanens fond. 
 
Rådmannen anbefaler at søknaden fra Rolf Knoph, om fritak fra verv som varamedlem i 
kommunestyret og varamedlem i styre for Sulitjelmabanens fond, innvilges. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Rolf Knoph innvilges fritak fra sine verv som varamedlem i kommunestyret og 
varamedlem til styre for Sulitjelmabanens fond. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for SV rykker opp en plass. 
 
3.. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 
varamedlem: 

• Tove Pedersen Bergkvist, Sankthanshågen 16, 8215 Valnesfjord 



 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt varamedlem i styre for Sulitjelmabanens 
fond: 

• ................................... 
 
 
FOR-020/10 VEDTAK-  01.02.2010 

 
Saken oversendes kommunestyret uten realitetsbehandling i formannskapet. 

 
 
KOM-018/10 VEDTAK-  11.02.2010 

 
Lise Bikset (SV) foreslo i pkt. 4: 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt varamedlem i styre for Sulitjelmabanens 
fond: 

• Ole Tobias Orvin 
 
Innstillingen og SV’s forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
1. Rolf Knoph innvilges fritak fra sine verv som varamedlem i kommunestyret og 
varamedlem til styre for Sulitjelmabanens fond. 
 
2. Varamedlemmer i kommunestyret for SV rykker opp en plass. 
 
3. Etter valglovens § 14-2 suppleres varamedlemslista til kommunestyre med følgende 
varamedlem: 

• Tove Pedersen Bergkvist, Sankthanshågen 16, 8215 Valnesfjord 
 
4. Etter kommunelovens § 16.3 velges som nytt varamedlem i styre for Sulitjelmabanens 
fond: 

• Ole Tobias Orvin, Leivset, 8210 Fauske 
 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Rolf Knoph Hesttrøa 10a 8230 SULITJELMA 
Ole Tobias Orvin Leivset 8210 FAUSKE 
Tove Pedersen Bergkvist Sankthanshågen 16 8215 VALNESFJORD 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


